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Sindikalni Ëelnici komentiraju 
novi Kolektivni ugovor i 
prijedlog novog Zakona o 
plaÊama dræavnih sluæbenika

ZahvaljujuÊi novom Kolektivnom 
ugovoru za dræavne sluæbenike i 
namjeπtenike RH, kojeg su dogovorili 
i potpisali Vlada RH kao poslodavac 
te sindikati zaposlenika MUP-a i inih 
dræavnih sluæbi u ime svojih Ëlanova 31. 
srpnja proπle godine, plaÊe dræavnih 
sluæbenika i namjeπtenika u Hrvatskoj od 
sijeËnja 2009. bit Êe poveÊane za πest 
posto, πto Êe na svojim platnim listama 
osjetiti i viπe od 25 tisuÊa zaposlenika 
MUP-a. Isto tako predstavnici sindi-
kata zaposlenika MUP-a s drugim 
sindikatima dræavnih sluæbi, kao partneri 
na pregovorima s Vladom RH, krajem 
protekle 2008. bili su protiv zamrzavanja 
plaÊa dræavnim sluæbenicima, a koje 
je predlagala Vlada RH s obzirom na 
gospodarsku krizu. Naime, sindikalisti 
su ostali Ëvrsti pregovaraËi ne 
odustajuÊi od Kolektivnim ugo-

vorom dogovorenog poveÊanja plaÊa 
dræavnih sluæbenika u 2009. za πest 
posto, potkrjepljujuÊi svoj stav i Ëinjenicom 
kako plaÊe dræavnih sluæbenika i s tim 
πestpostotnim poveÊanjem znatno 
zaostaju za plaÊama zaposlenika u 
gospodarstvu. Takvo djelovanje i stavovi 
MUP-ovih sindikata, ali i razumijevanje 
Vlade RH za dræavne sluæbenike naiπli 
su na pohvale, odobravanje brojnih 
zaposlenika MUP-a. 

Kako su plaÊe „pitanje svih pitanja 
zaposlenih“, MUP-ovi dræavni sluæbenici 
i namjeπtenici, sindikalisti i nesindikalisti 
zaokupljeni su, strahuju unatoË pot-
pisanom Kolektivnom ugovoru od Vladina 
prijedloga novoga Zakona o plaÊama 
dræavnih sluæbenika, buduÊi da konaËni 
prijedlog toga Zakona, osim ostalih 

promjena u izraËunu plaÊa, predvia 
zaposlenicima u dræavnim tijelima 
ukidanje instituta minulog rada, tj. 
dodatka na plaÊe od 0, 5 posto po 
godini radnoga staæa. Prijedlog toga 
novog Zakona Vlada RH trebala bi 
uskoro, veÊ na prvom ovogodiπnjem 
zasjedanju Sabora, uputiti u proceduru 
na usvajanje po hitnom postupku, a 
stupio bi na snagu u sijeËnju 2010. pa se 
s pravom mnogi kao i MUP-ovi dræavni 
sluæbenici i namjeπtenici pitaju ne Êe li 
izgubiti poveÊanje plaÊa dogovoreno 
Kolektivnim ugovorom koji bi trebao biti 
na snazi do 2012.?

Slijedom tog uvijek goruÊeg problema 
„plaÊa“ svih dræavnih sluæbenika, po-
sebice MUP-ovih djelatnika, policijskih 
sluæbenika, zamolili smo Ëelnike triju 
po broju Ëlanova najveÊih sindikata 
djelatnika MUP-a da nam obrazloæe 
svoje vienje, svoj doprinos novom 

Kolektivnom ugovoru te nam izloæe i 
svoje miπljenje o Vladinu prijedlogu 

novog Zakona o plaÊama 
dræavnih sluæbenika. 

PlaÊe policijskih i dræavnih sluæbenika MUP-a

sindikati
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Sindikat policije Hrvatske (SPH)

Dubravko JagiÊ, predsjednik Sindi-
kata policije Hrvatske na naπe pitanje o 
sudjelovanju toga sindikata u stvaranju i 
potpisivanju novog Kolektivnog ugovora 
naglasio je : „Mi smo 31. srpnja potpisali 
Kolektivni ugovor s Vladom RH. Bili su to 
dosta dugotrajni i teπki pregovori. Neki 
u Vladi mislili su da Êemo mi s njima 
samo razgovarati, no mi smo doista 
pregovarali. Mogu reÊi da smo relativno 
zadovoljni i potpisanim Kolektivnim 
ugovorom i postignutim jer Kolektivni 
ugovor i njegovo potpisivanje praktiËki 
je kruna pregovaranja. Proπli Kolektivni 
ugovor, koji je bio na snazi od 2004. 
istjecao je u lipnju 2008., tako da su 
pregovori s Vladom poËeli tri mjeseca 
prije isteka njegova roka. Ponosni smo 
na svoja pregovaraËka postignuÊa, jer su 
plaÊe dræavnih sluæbenika veÊ u protekle 
tri godine porasle za viπe od 20 posto. 
Zadovoljni smo Kolektivnim ugovorom, 
no idemo naravno i korak dalje: æeljeli 
bismo da kao Sindikat hrvatske policije 
uspijemo s Vladom RH napraviti granski 
kolektivni ugovor koji bi se odnosio 
samo na zaposlene u MUP-u, buduÊi 
da se ovaj spomenuti Kolektivni ugovor 
odnosi na sve dræavne sluæbenike 
zaposlene u dræavnoj upravi. Granskim 
ugovorom mogle bi se mnoge stvari 
za MUP-ove zaposlenike, policijske 
sluæbenike, kojih je najveÊi broj SSS 
spreme bolje kristalizirati. Sva steËena 
prava Kolektivnim ugovorom za MUP-
ove zaposlenike u tom granskom 
ugovoru bi se zadræala, dok bi se 
granskim ugovorom ta prava mogla 
proπiriti i bolje definirati. Mi smo bili jedini 
sindikat, moram s ponosom reÊi, koji 
nije htio pristati na zamrzavanje plaÊa. 
Jedini smo sindikat koji je od poËetka 
do kraja stajao iza toga da se policijskim 
sluæbenicima i dræavnim sluæbenicima 
zaposlenim u MUP-u, dakle i policajcima 
i onima koji nemaju ovlaπtenje, od 
najviπeg do najniæeg ne moæe zamrznuti 
plaÊa. Na njima se ne smije πtedjeti 
jer mi smo specifiËna sluæba, kao πto 

svaki rukovoditelj u MUP-u duæan je 
provoditi. Mi se kao sindikat bavimo 
zaπtitom radnih, socijalnih i materijalnih 
prava naπih Ëlanova. Zastupamo miπljenje 
da su joπ uvijek premala ovlaπtenja 
policijskih sluæbenika, a naπi graani se 
uopÊe ne trebaju bojati prekoraËenja 
ovlasti policijskih sluæbenika, ako se dræe 
zakona. Velikih problema sa strankama 
imaju i naπi djelatnici na πalterima, gdje 
graani dolaze frustrirani stanjem u 
kojem se nalaze, a naπi sluæbenici na 
πalterima moraju trpjeti razne njihove 
uvrede. OpÊenito, viπe bi trebalo educirati 
graane da mi (policija) nismo samo tu 
kao nekakva represija. Mi pomaæemo 
graanima, Ëuvamo ih, sluæimo im. 
Kao Sindikat policije Hrvatske æelimo 
promijeniti percepciju graana o policiji, 
a dræava bi se trebala bolje pobrinuti 
za policijskog sluæbenika, πto se tiËe 
zakonske zaπtiÊenosti. Sramota je da se 
napad na policijskog sluæbenika manje 
kazni od nevezivanja pojasa! Pa ako je 
netko pljunuo na policajca- pljunuo je i 
na dræavu! Neki naπi ljudi su pogreπno 

JagiÊ: Ponosni smo na svoja pregovaraËka postignuÊa

su posebice pokazali posljednji nemili 
dogaaji u naπoj zemlji.“

Ako je netko pljunuo na 
policajca - pljunuo je na dræavu

GovoreÊi o zauzimanju za socijalna, 
materijalna i ostala prava, struËni status 
svojih Ëlanova, JagiÊ je dodao: „Policijski 
sluæbenici, opÊenito svi zaposleni u 
MUP-u, cjelokupna struktura ipak je 
za ove uvjete danaπnjih cijena i æivota 
joπ uvijek potplaÊena. Stoga smo bili 
protiv u pregovorima s Vladom da se 
zamrzne plaÊa u MUP-u jer mi smo ipak 
ministarstvo koje je jedan od stupova 
dræave, na kojem se stoga ne smije 
nikada πtedjeti. Dobro plaÊen policajac, 
dobro obuËen, dobro zaπtiÊen - jamac 
je sigurnosti graana naπe dræave. 
I ako policijski sluæbenik ili bilo koji 
zaposlenik u MUP-u nije plaÊen, dobro 
zakonski zaπtiÊen i ako ne moæe sam 
sebe Ëuvati, onda ne moæe Ëuvati ni 
graane RH! Ono πto smo mi potpisali 
u Kolektivnom ugovoru s Vladom RH 

Nemamo niπta protiv ocjenjivanja, ali sustav ocjenjivanja mora biti drugaËiji i bolje razraen. Zahtijevamo 
da sustav ocjenjivanja ne bude - sustav ucjenjivanja! Predlaæemo da sustavu ocjenjivanja budu podloæni i 
ocjenjivaËi. Treba otvoriti tu moguÊnost da se izbjegnu subjektivne ocjene i da se stvori pravedan sustav 
u kojem Êe plaÊe najbræe rasti onima koji se najviπe zalaæu - naglasio je Dubravko JagiÊ, predsjednik SPH, 
komentirajuÊi prijedlog novoga Zakona o plaÊama
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protumaËili demokraciju: ona nikako nije 
i ne smije biti anarhija. Stoga mislim da mi 
sindikati i policijski menadæment imamo 
joπ jako puno posla, da trebamo posloæiti 
neke stvari da svima zaposlenima u 
MUP-u bude ipak bolje. Pozdravljam 
novog ministra MUP-a i novog glavnog 
ravnatelja policije i æelio bih da, za razliku 
od svojih prethodnika, stvarno neπto 
naprave.”

Sustav ocjenjivanja ne smije biti 
sustav ucjenjivanja

TumaËeÊi Vladin prijedlog novog 
Zakona o plaÊama dræavnih sluæbenika 
u SHP-u su upozorili na Ëinjenicu kako 
pregovori s Vladom u vezi plaÊa dræavnih 
sluæbenika traju gotovo tri godine te kako 
je spomenuti prijedlog Zakona veÊ 16. ili 
17. njegova verzija, a da verziju Zakona 
o plaÊama dræavnih sluæbenika o kojoj 
se sada govori i naveliko piπe u svim 
naπim medijima, a koju je prihvatila Vlada 
RH i poslat Êe je u saborsku proceduru 
po hitnom postupku, oni, SPH joπ nisu 
dobili kao sluæbenu obavijest. „ToËno 
je da se po prijedlogu toga Zakona 
ukida minuli rad ali, inaËe, minuli rad je 

definiran Kolektivnim ugovorom, u Ëlanku 
41. toËka 2. Kad bude stupio na snagu 
Zakon o plaÊama dræavnih sluæbenika, 
ako ostane ovaj Kolektivni ugovor, opet 
Êe se plaÊe sluæbenicima uveÊati za pet 
posto po godini staæa. InaËe, Zakon o 
plaÊama trebao je biti donesen joπ 1. 
1. 2007. i jedan je od zakona koji se 
mora uskladiti s pravnom steËevinom 
EU jer se Zakon o plaÊama dræavnih 
sluæbenika mora donijeti prema Zakonu 
o dræavnim sluæbenicima. Predstavnici 
EU traæe nagraivanje prema rezultatima 
jer najveÊi je problem kod nas u Hrvatskoj 
πto joπ uvijek vlada miπljenje da su ljudi koji 

rade u dræavnoj sluæbi donekle sigurni“, 
obrazlaæu nam u SHP-u i dodaju svjesni 
hrvatske dræavnosluæbeniËke stvarnosti: 
“No, Ëinjenica je kako sve manji broj 
kvalitetnih ljudi konkurira za posao u 
dræavnoj sluæbi jer su premale plaÊe i loπ 
je sustav nagraivanja. Mi ne podræavamo 
ovakav prijedlog Zakona o plaÊama kakav 
nam je ponuen u potpunosti. Imamo 
zamjerki oko degradacije zbog negativne 
ocjene, ali u naËelu podræavamo sustav 
da se dræavni sluæbenik nagrauje prema 
rezultatima rada. Prijedlog je Sindikata 
policije Hrvatske da se plaÊe policijskih 
sluæbenika isplaÊuju prema radnom 
mjestu, a uvjet za radno mjesto mora 
biti zvanje.“ Predsjednik JagiÊ prijedlogu 
novoga Zakona o plaÊama najviπe zamjera 
sustav ocjenjivanja: „ Nemamo niπta 
protiv ocjenjivanja, ali sustav ocjenjivanja 
mora biti drugaËiji i bolje razraen. Na 
kraju krajeva, zahtijevamo da sustav 
ocjenjivanja ne bude - sustav ucjenjivanja. 
Predlaæemo da sustavu ocjenjivanja budu 
podloæni i ocjenjivaËi. Treba otvoriti tu 
moguÊnost da se izbjegnu subjektivne 
ocjene i da se stvori pravedan sustav u 
kojem Êe plaÊe najbræe rasti onima koji se 
najviπe zalaæu .“

Predsjednik Nezavisnog sindikata 
djelatnika MUP-a Zdravko LonËar 
o doprinosu svog sindikata novom 
Kolektivnom ugovoru je kazao: „©to 
se tiËe Kolektivnog ugovora Nezavisni 
sindikat djelatnika MUP-a predloæio je 
devet novih toËaka. S obzirom da je 
bilo viπe sindikata koji su pregovarali i 
imali takoer svoje prijedloge, imali smo 
u Kolektivnom ugovoru prijedloge za 
82 izmjene Ëlanaka i 12 novih Ëlanaka, 
πto se moæe reÊi da je novi Kolektivni 
ugovor. Bilo je teπko oËekivati da Êe 
sve te prijedloge i zahtjeve viπe sindikata 
koji su pregovarali Vlada prihvatiti. 
Od predloæenih devet zahtjeva naπeg 
sindikata prihvaÊena su Ëak Ëetiri koja 
su uπla u novi Kolektivni ugovor, a to su 
sljedeÊe toËke: jednokratna novËana 

Nezavisni sindikat djelatnika MUP-a (NSD MUP-a)

LonËar: Sindikati MUP-a puno su odradili za policijske sluæbenike
Od predloæenih devet zahtjeva naπeg sindikata prihvaÊena su Ëak Ëetiri koja su uπla u novi Kolektivni ugovor, 
a to su sljedeÊe toËke: jednokratna novËana pomoÊ u sluËaju roenja djeteta u visini proraËunske osnovice; 
proπirenje prava na pasivno deæurstvo; bolje definiranje troπkova prijevoza; uvoenje instituta besplatne 
pravne pomoÊi u postupcima vezanim za obavljanje poslova radnog mjesta; plaÊanje putovanja kao rada u 
sluËajevima organiziranog upuÊivanja na terenski rad - naglasio je Zdravko LonËar, predsjednik NSD MUP-a

LonËar: - Traæimo da i u 
novom Zakonu o plaÊama i dalje 
policijski sluæbenici zadræe svoju 
Uredbu o plaÊama, jer sadaπnji 
prijedlog Zakona gasi „naπu 
- MUP-ovu uredbu“ o plaÊama 
policijskih sluæbenika, ostavlja 
policajcima samo dodatak na 
uvjete rada i sliËno

JagiÊ: - Kao Sindikat policije 
Hrvatske æelimo promijeniti 
percepciju graana o policiji - a 
dræava bi se trebala bolje pobrinuti 
za policijskog sluæbenika, πto 
se tiËe zakonske zaπtiÊenosti. 
Sramota je da se napad na 
policijskog sluæbenika manje kazni 
od nevezivanja pojasa. Pa, ako 
je netko pljunuo na policajca - 
pljunuo je i na dræavu!

pomoÊ u sluËaju roenja djeteta u visini 
proraËunske osnovice; proπirenje prava 
na pasivno deæurstvo; bolje definiranje 
troπkova prijevoza; uvoenje instituta 
besplatne pravne pomoÊi u postupcima 
vezanim za obavljanje poslova radnog 
mjesta; plaÊanje putovanja kao rada u 

sluËajevima organiziranog upuÊivanja na 
terenski rad. Neki Êe reÊi da je Kolektivni 
ugovor loπ, a ja Êu reÊi da to nije toËno 
jer je i onaj prijaπnji Kolektivni ugovor bio 
dobar, a sad smo ga samo poboljπali i ja 
sam spreman ovaj novi Kolektivni ugovor 
braniti kao dobar.“ 

Predsjednik LonËar smatra i da su 
sindikati trebali viπe kao pregovaraËi 
zajedniËki nastupiti pred Vladom, 
usuglasiti toËke u kojima se æeljelo 
promjene te da bi tada i Vladi bilo lakπe 
pregovarati. Æao je njima u NSD MUP-
a, govori, πto nisu uspjeli za πalterske 
sluæbe MUP-a ugovoriti poveÊanje plaÊa, 
no Kolektivni ugovor je prihvaÊen za sve 
dræavne sluæbenike i namjeπtenike, a πto 
se policije tiËe LonËar je istaknuo: „ Mislim 
da je novi Kolektivni ugovor prilagoen 
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policiji viπe nego bilo kome drugome 
jer za one druge, koji rade u uredovno 
vrijeme sve je jasno, ali za policijske 
sluæbenike mi sindikati MUP-a zajedno 
smo dosta odradili. Mnogi ljudi isto tako 
uopÊe nisu bili svjesni znaËaja poveÊanja 
plaÊa od πest posto, no tek kad je to 
doπlo u pitanje, kad se taæilo njihovo 
zamrzavanje, shvatili su πto bi izgubili. 
Valja reÊi da su dosad, zahvaljujuÊi 
Kolektivnim ugovorima sindikatima, veÊ 
treÊi put rasle plaÊe dræavnih sluæbenika 
za πest posto. Tako da moæemo utvrditi 
njihovo znatno poveÊanje, iako ni sada 
nisu zadovoljavajuÊe visoke.“

Vizija NSD MUP-a je da neto plaÊa 
policijskog sluæbenika SSS bude neto 
plaÊa u gospodarstvu, a to je oko 5 
100 kuna, bez dodataka na noÊni 
rad i sliËno. Moram priznati da danas 
veÊe plaÊe od policijskih sluæbenika u 
startu imaju pripadnici OS RH, a to ne 
prihvaÊamo, kaæe LonËar i nastavlja: 
„Smatramo da bi i vojnik i policajac 
u Hrvatskoj trebali imati podjednake 
osnovice za izraËun plaÊe. Primjerice, 
djelatnici MORH-a lakπe su rijeπili i status 
branitelja, nego branitelji pripadnici MUP-
a. Mi u naπem sindikatu æeljeli bismo da 
naπ policijski menadæment viπe uËini 
za policijske sluæbenike, da viπe osjeti 
njihove potrebe.“ 

Traæimo da MUP i dalje zadræi 
svoju Uredbu o plaÊama 

KomentirajuÊi novi prijedlog Zakona 
o plaÊama dræavnih sluæbenika LonËar 
naglaπava kako je zbog prijedloga 
novog Zakona njegov sindikat uputio 
pismo Ëlanstvu, a njime da su upoznali 
i ministra Karamarka, obrazloæivπi to 
Ëinjenicom kako je do sada policija 
uvijek unutar MUP-a imala svoje akte 
o plaÊi. 

Sindikat dræavnih i lokalnih sluæbenika i namjeπtenika (SDLSN)

Peticiju SDLSN-a za oËuvanje instituta minulog rada potpisalo
68 tisuÊa dræavnih sluæbenika

Naπ je sindikat predloæio da se u Zakon o plaÊama dræavnih sluæbenika unese napredovanje ne samo temeljem 
ocjene uËinkovitosti rada, nego i automatizmom, odnosno temeljem radnog iskustva. Da se napreduje 
dvojako: ubrzano temeljem ocjene uËinkovitosti rada nakon godinu, dvije i drugo da nakon 5 godina rada 
napreduju svi automatizmom temeljem radnog iskustva - istaknuo je Siniπa Kuhar, glavni tajnik SDLSN-a

„ Nismo za odcjepljenje policije 
od dræavnih sluæbi, traæimo samo 
utemeljenje u Zakonu o plaÊama kroz 
Ëlanak koji bi naglasio da policija ima 
pravo na svoju Uredbu, koeficijente 
s obzirom na specifiËnost sustava. 
Ne æelimo da neËiji subjektivizam, 
kroz ocjenjivanje, odreuje plaÊu 
policajaca. Protiv smo novim Zakonom 
predloæenog sustava ocjenjivanja 
dræavnih djelatnika. Takav sustav baπ 
i nije poπten. Naruπavao bi joπ viπe 
meuljudske odnose. Mi predlaæemo 
da se plaÊe policajaca odreuju prema 
zvanju i struËnoj spremi. Æelimo da i 
policajci imaju i grade karijeru, da znaju 
πto mogu postiÊi. Ako Êe se πkolovati, 
da znaju da svakih pet godina, ako æele, 
mogu napredovati. Nismo ni za ukidanje 
dodatka za minuli rad, kako stoji u 
prijedlogu novoga Zakona o plaÊama. 
©to se tiËe policije, naπ sindikat nije 

protiv da policijskim sluæbenicima 
plaÊe budu odreene Zakonom o 
plaÊama dræavnih sluæbenika. Traæimo 
da i u tom novom Zakonu o plaÊama 
i dalje policijski sluæbenici zadræe svoju 
Uredbu o plaÊama jer sadaπnji prijedlog 
Zakona gasi „naπu - MUP-ovu uredbu“ o 
plaÊama policijskih sluæbenika, ostavlja 
policajcima samo dodatak na uvjete 
rada i sliËno.“

NSD MUP-a nastoji upozoriti da smo 
mi u MUP-u jedna obitelj, govori LonËar 
te dodaje kako se bore za interese sviju 
zaposlenika MUP-a, a postojanje viπe 
sindikata u MUP-u doæivljava kao zdravu 
konkurenciju. „ Djelujemo kao kruænica, 
pola kruænice su zajedniËki interesi 
svih djelatnika MUP-a: uvjeti rada, 
plaÊe, oprema, stanovanje, ali drugi 
dio kruænice su individualna prava koja 
sindikat nudi Ëovjeku da bi ga privukao u 
svoje Ëlanstvo.“, zakljuËio je LonËar. 

Siniπa Kuhar, glavni tajnik Sindi-
kata dræavnih i lokalnih sluæbenika 
i namjeπtenika te Zlatko OreπkoviÊ 

predsjednik Odbora policije u tom 
sindikatu imaju takoer, kao i naπi 
prethodni sugovornici, pozitivno miπljenje 

o novom Kolektivnom ugovoru. Potvrdili 
su Ëinjenicu kako su brojni sindikati 
dræavnih sluæbenika prvi put zajedniËki 
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radili kod izrade prijedloga tog novog, 
potpisanog Kolektivnog ugovora. „Nisu 
nam prihvaÊeni svi zahtjevi“, dodali su, 
naπ sindikat je predlagao da nam se 
vrati u plaÊe dodatak za topli obrok, 
ali nismo uspjeli - nadamo se uspjehu 
sljedeÊi put.“

Po glavnom tajniku Kuharu za SDLSN 
svi koji rade u Hrvatskoj su prije svega 
radnici, od policijskih sluæbenika do 
sluæbenika i namjeπtenika u javnoj upravi, 
lokalnoj samoupravi, javnim sluæbama 
i dræavnoj upravi. ©to se policijskih 
sluæbenika tiËe, djelatnika MUP-a njihov 
sindikat opÊenito o njima vodi raËuna i 
kad je u pitanju Zakon o radu, Zakon o 
dræavnim sluæbenicima, u onom dijelu 
kad su u pitanju posebni propisi koji se 
odnose na njih kao postupanje, status 
policijskih sluæbenika, naravno i kad je u 
pitanju Kolektivni ugovor. 

Kuhar naglaπava nadalje kako su 
trenutaËno u SDLSN-u najviπe fokusirani, 
a πto se ne odnosi samo na policijske 
sluæbenike, veÊ i na sve zaposlene u 
dræavnoj upravi, na pitanje minulog rada, 
novi koncept koji nameÊe prijedlog novog 
Zakona o plaÊama dræavnih sluæbenika u 
koji se uvodi sustav plaÊe po uËinku, a 
ukida koncept minulog rada. Po tome bi 
plaÊe dræavnih sluæbenika trebale iskljuËivo 
rasti temeljem ocjene uËinkovitosti 
rada. Tako istiËe Kuhar: „To je za nas 
neprihvatljivo jer takav oblik nagraivanja 

prema uËinku ne postoji praktiËno nigdje u 
svijetu. Pokrenuli smo peticiju za oËuvanje 
instituta minulog rada koju je potpisalo 
68 tisuÊa ljudi, dræavnih sluæbenika. 
Vlada bi morala imati razumijevanje za 
njihove stavove. Potpredsjednica Vlade 
RH Jadranka Kosor je rekla na sjednici 
GSV-a da Vlada ne misli ukinuti dodatak 
za minuli rad. NelogiËno je, ako vam 
je radno iskustvo preduvjet za mjesto 
u dræavnoj sluæbi, ako ste savjetnik, 
viπi savjetnik vi morate imati odreeno 
iskustvo, a kasnije da vam to iskustvo ne 
utjeËe na rast plaÊe. Ono πto je upravo 
naπ sindikat predloæio je da se u Zakon 
o plaÊama dræavnih sluæbenika unese 
napredovanje ne samo temeljem ocjene 
uËinkovitosti rada, nego i automatizmom, 
odnosno temeljem radnog iskustva. Da 
se napreduje dvojako: ubrzano temeljem 
ocjene uËinkovitosti rada nakon godinu, 
dvije i drugo da nakon 5 godina rada 
napreduju svi automatizmom temeljem 
radnog iskustva. Naπ prijedlog je podræao 
i tajnik Srediπnjeg dræavnog ureda Antun 
PalariÊ, rekao je, naime, da se radi o 
dobrom kompromisnom rjeπenju.“ 

U SDLSN-u poglavito imaju zamjerke na 
prijedlog sustava ocjenjivanja u prijedlogu 
novog Zakona o plaÊama. Kuhar smatra 
da se ocjene dræavnih sluæbenika sve 
viπe uprosjeÊuju jer su i strani struËnjaci, 
koji su predlagali izmjene spomenutoga 
Zakona, ukazali na to da se oËekuje da 
Êe broj izvanredno ocijenjenih biti 8 posto, 
broj odliËno ocijenjenih 15 posto, a Ëak 
60 posto sluæbenika bit Êe oko ocjene 

dobar, a vrlo je mala razlika izmeu dobar 
i ocjene zadovoljava. Upozorili su da bi 
prihvaÊanjem takvog sustava rasta plaÊa 
bio potican neprofesionalizam i moæda 
Ëak korupcija u dræavnoj sluæbi. Pitaju 
se, dodaje Kuhar, kako Êe se sluæbenik 
usprotiviti nezakonitom radnom nalogu, 
na primjer, svog neposredno nadreenog 
kad mu se taj nakon toga moæe osvetiti 
tako da mu da ocjenu zadovoljava ili ne 
zadovoljava i time ga zaustavi u rastu 
plaÊe za iduÊih deset godina? 

BuduÊi da u naπoj dræavnoj upravi 
preko 70 posto ljudi ima SSS, a to se 
odnosi i na MUP, nastavlja Kuhar, bojimo 
se da prema predloæenom Zakonu najveÊi 
broj sluæbenika ne Êe moÊi napredovati 
ubrzano temeljem visokih ocjena, nego 
Êe za njih biti rezervirane ocjene dobar? 
SDLSN nije zadovoljan ni sustavom 
ocjenjivanja koji se veÊ primjenjuje u 
MUP-u. Za MUP, policijske sluæbenike, 
naglaπavaju, krije se velika opasnost i u 
prijedlogu novoga Zakona o plaÊama 
dræavnih sluæbenika. PoËetni koeficijent 
policajcima se diæe na 0, 88 tim Zakonom, 
ali u prijelaznim njegovim odredbama 
ukidaju se propisi koji reguliraju dodatke 
za zvanje i posebne uvjete rada policijskih 
sluæbenika, tako da policajci znaju πto 
Êe dobiti novim Zakonom o plaÊama na 
koeficijentu, ali ne znaju πto Êe izgubiti 
na posebne uvjete rada. „Previπe je 
nepoznanica za policiju da bi samo tako 
pristala na taj Zakon“, smatra Kuhar. m 

Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER

Valja naglasiti kako gotovo 
devedeset posto svih zaposlenika 
MUP-a diljem Hrvatske vrlo 
aktivno djeluje u viπe sindikata. 
Da je tome tako potvrdili su 
nam i sljedeÊi sluæbeni dostupni 
podatci. Najviπe Ëlanova 12 971 
broji Sindikat policije Hrvatske, 
kojeg vodi Dubravko JagiÊ; slijedi 
ga Nezavisni sindikat djelatnika 
MUP-a s 9 753 Ëlana, kojem je 
predsjednik Zdravko LonËar; 
treÊi je po brojnosti MUP-ovih 
sluæbenika s 1 406 Ëlanova 
Sindikat dræavnih i lokalnih 
sluæbenika i namjeπtenika RH, 
Ëiji je predstavnik Odbora policije 
Zlatko OreπkoviÊ. Znakovito je 
kako je Ëak 2 210 zaposlenika 
MUP-a uËlanjeno u dva i viπe 
sindikata.
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Karamarko i DaËiÊ potpisali 
Memorandum o suglasnosti

najteæih kaznenih djela. Do prije nekoliko godina policije 
susjednih zemalja nisu uopÊe komunicirale, a danas se podaci 
razmjenjuju 24 sata na dan i to ne samo na policijskoj, veÊ i 
na razini sigurnosno-obavjeπtajnih agencija u regiji - istaknuo 
je Faber.

U Naπicama spaljeno 800 
kilograma opojne droge

Ministri unutarnjih poslova Republike Hrvatske i Republike 
Srbije, Tomislav Karamarko i Ivica DaËiÊ, 12. prosinca 
potpisali su Memorandum o suglasnosti kako bi unaprijedili 
suradnju dviju dræava u zajedniËkoj borbi protiv organiziranog 
kriminaliteta u regiji. Tom je prilikom ministar DaËiÊ istaknuo 
kako „ni Srbija ni Hrvatska ni BiH ili Crna Gora ne mogu biti 
zemlje gdje Êe se organizirani kriminal skrivati, bjeæeÊi od 
policijskih organa jedne dræave“. Ministri su najavili i izradu 
bilateralnog sporazuma o policijskoj suradnji, πto bi trebalo 
dodatno uËvrstiti dobru suradnju dviju dræava koju, po rijeËima 
DaËiÊa, ove dvije zemlje imaju po prvi puta nakon rata. 

Odræan godiπnji sastanak 
SEPCA-e

©esti godiπnji koordinacijski sastanak Udruæenja πefova 
policija jugoistoËne Europe (SEPCA) kojim od kolovoza 2008. 
predsjedava policija Republike Hrvatske, odræavao se od 15. 
do 17. prosinca u Opatiji. 

- Bavimo se analizom dosadaπnjeg rada na brojnim 
projektima, definiranjem prioriteta za naredno razdoblje, kao 
i proraËuna za njihovu provedbu, objasnio je Faber razloge 
sastajanja πefova policija iz Hrvatska, Slovenije, Srbije, 
Federacije BiH, Republike Srpske, Makedonije, Crne Gore, 
Albanije, Rumunjske i Bugarske. 

- Upravo zahvaljujuÊi toj suradnji πto je u posljednjih nekoliko 
godina podignuta na najviπu razinu, mi smo u zadnje vrijeme 
postigli najbolje rezultate u povijesti πto se tiËe razrjeπenja 

U tvrtki Naπicecement d.o.o. u Naπicama 17. prosinca 
spaljeno je 800 kilograma opojne droge zaplijenjene u nizu 
uspjeπnih kriminalistiËkih obrada u razdoblju od 1992. do 
2003. 

U rotacijskoj peÊi na temperaturi od 1400 stupnjeva 
Celzijevih spaljena je veÊa koliËina marihuane i haπiπa, heroina, 
kokaina, amfetamina, metadona, MDMA, te drugih predmeta 
s tragovima droge, a u skladu sa svim europskim standardima 
gospodarenja opasnim otpadom. 

Proπle godine na pravcu Balkanske rute zaplijenjeno je 
viπe od 146 kilograma heroina u vrijednosti preko 40 milijuna 
kuna. U sijeËnju proπle godine u prostorima spomenute tvrtke 
uniπteno je gotovo tri tone droge.

NjemaËka vlada darovala pet 
vozila MUP-u

U ravnateljstvu policije glavni ravnatelj Vladimir Faber i 
zamjenik veleposlanika SR NjemaËke u Hrvatskoj Soenke Lorenz 
potpisali su 19. prosinca Protokol o pruæanju pomoÊi Saveznog 
ministarstva unutarnjih poslova SR NjemaËke hrvatskom MUP-u i 
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Ravnateljstvu policije. Protokolom je njemaËka Vlada Ravnateljstvu 
donirala pet vozila marke Mitschubishi Pajero te 50 kompleta 
zaπtitne opreme za javni red i mir u vrijednosti od 220 tisuÊa eura, 
a za potrebe interventne policije.

Ovaj Ëin nastavak je dugogodiπnje dobre i uspjeπne suradnje 
hrvatske i njemaËke policije. Tom prigodom Lorenz je istaknuo 
kako Êe se pomoÊ u opremi i dalje nastaviti, kao i pomoÊ u 
struËnom usavrπavanju hrvatske policije, koja se realizira kroz 
brojne studijske posjete u NjemaËkoj i Hrvatskoj. 

Potpisan sporazum ‘Uniπtenje za 
razvoj’

Glavna tema ovih kolegija bila je modernizacije hrvatske 
policije, koja zahtijeva korjenite promjene te usmjeravanje 
djelovanja na proaktivnost i prevenciju, pri Ëemu je istaknuto 
kako hrvatska policija mora postati servis graana , a njezina 
uËinkovitost osim statistike mjerit Êe se i glasom javnosti.

Ministar Karamarko i ravnatelj Faber u Rijeci su Ëestitali 
naËelniku GrbiÊu kao i svim djelatnicima primorsko-goranske 
policijske uprave na dosadaπnjem uspjeπnom radu koji je u 
Ravnateljstvu prepoznat kao pozitivan primjer proaktivnog 
pristupa kojemu teæi hrvatska policija.

Na kolegiju u PU varaædinskoj ravnatelj Faber uruËio je 
Rjeπenje o imenovanju dosadaπnjem zamjeniku naËelnika 
Radi Sitaru na radno mjesto naËelnika ove policijske uprave. 
Na kolegiju su sudjelovali i naËelnici PU meimurske i PU 
krapinsko-zagorske, Ivan SokaË i Æeljko Cujzek sa suradnicima. 
Tom prilikom ravnatelj je pohvalio dobar dosadaπnji rad PU 
Varaædinske.

U Ravnateljstvu policije ravnatelj Faber i ministar Karamarko 
23. prosinca odræali su radni kolegij koji je okupio naËelnike 
svih policijskih uprava. Tom prilikom su istaknuli pozitivne 
trendove koji se dogaaju u hrvatskoj policiji iako joπ nisu u 
potpunosti zadovoljni svim rezultatima. Naglasak su stavili na 
borbu protiv organiziranog kriminaliteta, koja Êe imati prioritet 
u 2009. godini. Tim povodom najavili su borbu svim snagama 
kao i niz radnih kolegija s tom tematikom u iduÊoj godini. 

Stalni predstavnik UNDP-a u Hrvatskoj Yuri Afanasiev i 
dræavni tajnik Ministarstva unutarnjih poslova Ivica BuconjiÊ 
potpisali su 22. prosinca sporazum o provoenju programa 
“Uniπtenje za razvoj”. 

Programom se nastavlja podrπka provoenju Strategije 
djelovanja policije u zajednici kroz razliËite aktivnosti vezane 
za institucionalnu podrπku i obrazovanje u kljuËnim vjeπtinama 
policijskog rada u zajednici. Ovim programom UNDP i 
MUP nastavljaju provedbu zajedniËke akcije „Manje oruæja, 
manje tragedija” kroz ciljane kampanje podizanja svijesti, uz 
predvodniËku ulogu udruæenja branitelja, udruga æena i mladih 
u onim zajednicama u kojima i dalje postoje rastuÊe razine 
oruæanog nasilja.

Radni kolegiji u PU primorsko-
goranskoj, PU varaædinskoj i 

Ravnateljstvu policije
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Ravnatelj i ministar bivπem su naËelniku PU zagrebaËke 
Marijanu Tomuradu uruËili prigodnu policijski znaËku povodom 
njegova odlaska u mirovinu. 

Predsjednik MesiÊ u 
novogodiπnjoj noÊi obiπao OKC 

MUP-a
Predsjednik dræave Stjepan MesiÊ obiπao je u novogodiπnjoj 

noÊi Operativno-komunikacijski centar MUP-a RH u Zagrebu 
gdje je putem radio veza svim policijskim djelatnicima u noÊnoj 
smjeni zaæelio sretnu novu 2009. i puno uspjeha u radu.

Kao domaÊini, predsjednika su doËekali ministar unutarnjih 
poslova Tomislav Karamarko, ravnatelj policije Vladimir Faber 
te naËelnik OKC-a Ivica ToluπiÊ. 

Nakon πto je ToluπiÊ predsjednika izvijestio o dobrom stanju 
sigurnosti u novogodiπnjoj noÊi, upoznao ga je s naËinom 
rada digitalnog radio-komunikacijskog sustava Tetra, preko 
kojega je OKC MUP-a povezan sa svim policijskim upravama 
u zemlji. 

Ministar Karamarko izrazio je zadovoljstvo πto je predsjednik 
MesiÊ prve trenutke Nove godine proveo s djelatnicima OKC-a 
te u ime Ministarstva svim graanima RH Ëestitao Novu godinu. 
Ravnatelj Faber izrazio je zadovoljstvo πto je ovogodiπnji doËek 
jedan od najmirnijih u povijesti hrvatske dræave. 

Hrvatsko-maarska suradnja 
povodom Svjetskog rukometnog 

prvenstva

Od 16. do 23. sijeËnja trojica maarskih policijskih sluæbenika 
boravit Êe u Osijeku kako bi pomogli hrvatskim kolegama 
u provoenju mjera osiguranja, a povodom Svjetskog 
rukometnog prvenstva, buduÊi da prvu utakmicu u Osijeku igra 
maarska rukometna reprezentacija, a oËekuje se i velik broj 
maarskih gledatelja. Tim povodom zamjenik glavnog ravnatelja 
Draæen Vitez i naËelnik Odjela za javni red Sjediπta nacionalne 
policije Republike Maarske Zoltan Töörok, 12. sijeËnja u PU 
osjeËko- baranjskoj potpisali su Memorandum o razumijevaju 
koji je nastavak dosadaπnje dobre suradnje ministarstava dviju 
prijateljskih zemalja.  

Rezultati akcije ‘Mir i dobro’ 
U tradicionalnoj preventivnoj MUP-ovoj akciji “Mir i 

dobro”, provedene u razdoblju od 27. prosinca 2008. do 
7. sijeËnja 2009. na podruËju svih policijskih uprava, zbog 
nezakonitog posjedovanja i uporabe policijski su sluæbenici 
oduzeli ukupno 91 komad oruæja, 7 648 komada strjeljiva, 
8 kg raznog eksploziva, 57 komada eksplozivnih sredstava 
(bombe i drugo) i 99 646 komada pirotehniËke galanterije. 
Prilikom uporabe pirotehniËkih sredstava i vatrenog oruæja tri 
su osobe zadobile teπke, a njih 15 lake tjelesne ozljede, dok 
je propucano 11 razliËitih objekata. Tijekom akcije policijski 
sluæbenici su temeljem raspisanih tjeralica uhitili 404 osobe, 
dok je evidentirano sveukupno 2 696 kaznenih djela i 1 399 
prekrπaja. Prilikom nadzora dræavne granice zaprijeËen je 
ulazak za 1 118 osoba, zabiljeæeno je 65 povreda dræavne 
granice, te je otkazan boravak 45 stranih dræavljana.

Policija ‘bogatija’ za dva nova 
vozila

BuduÊi da interventna postrojba hrvatske policije aktivno 
i uspjeπno surauje s vatrogasnim postrojbama u cijeloj 
Hrvatskoj radi prevencije i gaπenja poæara, Fond za zaπtitu 
okoliπa i energetsku uËinkovitost sa 11.000,000 kuna 
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sufinancirao je nabavu dva nova viπenamjenska policijsko-
vatrogasna vozila - vodena topa, model CVT-6000. 

Navedena vozila mogu se upotrebljavati za gaπenje poæara, 
uspostavu javnog reda i mira uporabom mlazova vode kod 
potiskivanja skupine, opskrbu pitkom vodom te uklanjanje 
prepreka na cestama. Tim povodom na Policijskoj akademiji 
14. sijeËnja upriliËena je prezentacija spomenutih vozila, a 
prisustvovali su joj zamjenik glavnog ravnatelja Draæen Vitez, 
naËelnik Ureda ravnatelja policije Krunoslav Borovec, naËelnik 
Uprave policije Zoran NiËeno te predstavnici Interventne 
jedinice policije. m 

Ministar unutarnjih poslova Tomislav Karamarko, u 
sklopu posjeta PU dubrovaËko-neretvanskoj, sastao se 22. 
sijeËnja u Dubrovniku sa crnogorskim kolegom, ministrom 
Jusufom KalemperoviÊem. Ministri su tijekom sastanka 
razgovarali o daljnjoj suradnji i unaprjeenju odnosa u skladu 
sa Sporazumom dvaju ministarstava o policijskoj suradnji 
potpisanog u studenom 2005. godine. 

Kao nastavak dosadaπnje redovne policijske suradnje 
odræan je i sastanak πefova policije Republike Hrvatske i Crne 
Gore, glavnog ravnatelja policije Vladimira Fabera i direktora 
Uprave policije Veselina VeljoviÊa sa suradnicima.

Tema danaπnjeg sastanka πefova policija bila je analiza 
dosadaπnje suradnje dviju policija u podruËju borbe protiv 
organiziranog, ali i prekograniËnog kriminaliteta. ZakljuËeno 
je kako je do sada proveden cijeli niz zajedniËkih uspjeπnih 
akcija koje su rezultirale uhiÊenjima kriminalnih skupina kako 
u Republici Hrvatskoj tako i u Crnoj Gori kao i da se ovakva 
suradnja i dalje mora nastaviti uz njeno daljnje unaprjeenje.

Tijekom sastanka posebno se razgovaralo o suradnji tijekom 
kriminalistiËke obrade u povodu teπkih ubojstava Ive PukaniÊa, 
Nike FranjiÊa i Ivane Hodak.

Glavni ravnatelj policije Faber upoznao je direktora Uprave 
policije VeljoviÊa s najnovijim rezultatima ovih kriminalistiËkih 
obrada te su razmijenjene operativne informacije na kojima Êe 
se nastaviti zajedniËki rad dviju policija.

Stajaliπte dvojice πefova policija jest kako postoji snaæna 
suradnja kriminalnih skupina iz zemalja u regiji ukljuËujuÊi 
Republiku Hrvatsku i Crnu Goru te da je preduvjet uspjeπne 
borbe protiv organiziranog kriminala intenzivna meunarodna 
policijska suradnja na dnevnoj operativnoj razini.

Takoer je zakljuËeno kako Êe se sastanci predstavnika 
hrvatske i crnogorske policije po pitanju spomenutih 
kriminalistiËkih obrada, ali i u vezi drugih zajedniËkih akcija 
intenzivno nastaviti. m

www.mup.hr

Priredila Marija ÆUÆUL
Snimke: Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR, Ivica LAJTNER

Dubrovnik: Susret hrvatskog i crnogorskog ministra i πefova policije
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Prikupljene obavijesti i 
Ëinjenice ukazivale su da je 
38-godiπnjak iz Rijeke stvorio 
odluËnu kriminalnu namjeru 
za poËinjenje kaznenog djela 
ubojstva

Na izvanrednoj konferenci j i  za 
novinare u Policijskoj upravi primorsko-
goranskoj 8. prosinca predstavljeni su 
rezultati kriminalistiËke obrade vezane uz 
sprjeËavanje poËinjenja teπkog kaznenog 
djela ubojstva na podruËju Rijeke.

Konferenciji su, osim velikog broja 
predstavnika medija i Policijske upra-
ve, prisustvovali i zamjenik glavnog 
ravnatelja policije Milijan BrkiÊ, naËelnik 
Ureda ravnatelja Krunoslav Borovec te 
æupanijski dræavni odvjetnik u Rijeci Doris 
Hrast i njegov zamjenik Darko KarloviÊ. 
U uvodnom dijelu prisutnima se obratio 
naËelnik PU primorsko-goranske Oliver 
GrbiÊ, naglasivπi kako je rezultatima 
ove kriminalistiËke obrade sprijeËeno 
izvrπenje teπkog kaznenog djela ubojstva 
te kratko podsjetio na ranije provedene 
kriminalistiËke obrade koje su takoer 
rezultirale sprjeËavanjem poËinjenja 
teπkih kaznenih djela.

Rezultate kriminalistiËke obrade 
predstavio je naËelnik Sektora krimi-
nalistiËke policije Vitomir BijeliÊ. Policijski 
sluæbenici Policijskog nacionalnog ureda 
Ravnateljstva policije u sjediπtu i PU 
primorsko-goranske, u koordinaciji sa 
Æupanijskim dræavnim odvjetniπtvom i 
Istraænim centrom Æupanijskog suda 
u Rijeci, zapoËeli su temeljem ranije 
prikupljenih obavijesti s provoenjem 
posebnih policijskih izvida kaznenih 
djela prema viπe osoba. U toj fazi 
prikupljene su obavijesti i Ëinjenice koje 
su ukazivale da je hrvatski dræavljanin 
roen 1970. godine iz Rijeke stvorio 
odluËnu kriminalnu namjeru za poËi-
njenje kaznenog djela ubojstva na 
πtetu muπkarca dvojnog dræavljanstva 
(RH i BiH) roenog 1965. godine, 
angaæirajuÊi treÊu osobu koja bi poËinila 
ubojstvo. U dva navrata s njim se 
i sastao radi preciziranja dinamike 
poËinjenja kaznenog djela, dogovorivπi 
isplatu naknade poËinitelju u iznosu od 

30.000 eura. Na jednom od dogovorenih 
kontakata predao mu je 10 ruËnih bombi 
koje bi poËinitelj koristio pri poËinjenju 
kaznenog djela koje je trebalo biti 
poËinjeno tijekom vikenda 6./7. prosinca 
2008. na podruËju RH ili BiH gdje ærtva 
ima prebivaliπte.

Tijekom kriminalistiËke obrade pri-
kupljene su obavijesti i dokazi koji 
upuÊuju na sumnju da je unatrag toËno 
neutvrenog vremenskog razdoblja 
pretpostavljena ærtva ovog kaznenog 
djela, muπkarac roen 1965. godine, 
dajuÊi novËane pozajmice muπkarcu 
roenom 1970. godine, uvjetovao povrat 
duga visokim lihvarskim kamatama. 
Temeljem toga u viπe ga je navrata 
iznuivao za znatni novËani iznos, 
odnosno, za najmanje 300.000 kuna. 
On je dva - tri puta mjeseËno dolazio u 

Rijeku gdje je iz jednog ugostiteljskog 
objekta uzimao viπednevne iznose 
ostvarenog prometa.

U koordiniranom postupanju viπe 
policijskih uprava 7. prosinca 2008. na 
podruËju PU brodsko-posavske lociran 
je i zadræan bosansko-hercegovaËki 
dræavljanin roen 1965. godine te pre-
praÊen u Policijsku upravu primorsko-
goransku. Istog je dana u Rijeci pronaen 
i spomenuti hrvatski dræavljanin roen 
1970. godine iz Rijeke. 

Nakon dovrπene kriminalistiËke obra-
de potvrena je sumnja da je 38-go-
diπnjak poËinio kazneno djelo poticanja 
na teπko ubojstvo i nedozvoljeno 
posjedovanje oruæja i eksplozivnih 
tvari. »etrdesesttrogodiπnjak, dvojnoga 
dræavljanstva s prebivaliπtem u Vitezu 
(BiH), sumnjiËi se za kazneno djelo 
iznude. Obojica su 8. prosinca dovedena 
u Istraæni centar Æupanijskoga suda 
u Rijeci. Zamjenik glavnog ravnatelja 
Milijan BrkiÊ izrazio je veliko zadovoljstvo 
rezultatima ove kriminalistiËke obrade 
kojima je sprijeËeno planirano poËinjenje 
kaznenog djela teπkog ubojstva. Pohvalio 
je ovakav proaktivni pristup policije u 
rjeπavanju kaznenih djela te rekao da 
se radi o primjeru izuzetno kvalitetnog i 
profesionalnog rada policije. BrkiÊ je na 
kraju istaknuo da se radi o pozitivnom 
primjeru suradnje policije, dræavnog 
odvjetniπtva te ostalih Ëimbenika koji 
sudjeluju u izgradnji i jaËanju povjerenja 
graana u policiju i ostale institute 
dræavne uprave. m 

Mirjana KULA©

RijeËka policija 
sprijeËila joπ jedno ubojstvo

Zamjenik glavnog ravnatelja 
Milijan BrkiÊ izrazio je veliko 
zadovoljstvo rezultatima 
ove kriminalistiËke obrade 
kojima je sprijeËeno planirano 
poËinjenje kaznenog djela 
teπkog ubojstva. Pohvalio 
je ovakav proaktivni pristup 
policije u rjeπavanju kaznenih 
djela te rekao da se radi o 
primjeru izuzetno kvalitetnog 
i profesionalnog rada policije.
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Prema odluci glavnog ravnatelja 
policije Vladimira Fabera, PU 
primorsko-goranskoj dodijeljena 
je policijska Spomen znaËka 
zbog iznimno uspjeπnog 
rada na podruËju suzbijanja 
kriminaliteta, a posebice 
rjeπavanja onih kaznenih 
djela u kojima su proaktivnim 
pristupom sprijeËena teπka 
kaznena djela, odnosno, teπka 
ubojstva. 

Dana 8. prosinca na izvanrednoj 
konferenciji za novinare, tijekom koje 
su predstavljeni rezultati kriminalistiËke 
obrade vezane uz rjeπavanje kaznenih 
djela poticanja na ubojstvo i iznude, 
zamjenik glavnog ravnatelja, Milijan BrkiÊ 
predao je Spomen znaËku naËelniku 
Policijske uprave primorsko-goranske 
Oliveru GrbiÊu.

PU primorsko-goranska dobila Spomen znaËku

Zamjenik glavnog ravnatelja podsjetio 
je i na ranije uspjehe rijeËke policije, 
posebice na rjeπavanje kaznenog djela 
poticanja na teπko ubojstvo, koje su 
dvojica poËinitelja izvrπili u listopadu 
2008., pribavivπi eksplozivnu napravu 
te uputivπi treÊu osobu da je postavi i 
aktivira ispod jednog osobnog vozila.

- Kolika je opasnost tom prigodom 
mogla nastupiti uopÊe ne treba dvojiti 
- rekao je BrkiÊ - jer je kazneno djelo 
planirano na vrlo frekventnom mjestu u 
srediπtu grada, Ëime ova obrada iznimno 
dobiva na znaËaju. Spomenuo je i dva 
kaznena djela koje su takoer uspjeπno 
rijeπili policijski sluæbenici Policijske 
uprave primorsko-goranske, a rijeË je o 
iznudi rijeËkoga stomatologa i ubojstvu 
na πtetu E.F. iz Viπkova. 

BrkiÊ je na kraju pohvalio rukovodstvo 
PU primorsko-goranske kao i sve sluæ-
benike koji su sudjelovali u rjeπavanju 
kaznenog djela poticanja na ubojstvo. 
Istaknuo je iznimnu profesionalnost i 
kvalitetan pristup u radu ove Policijske 
uprave te poruËio svim pojedincima ili 
skupinama iz krim. miljea da u Republici 
Hrvatskoj neÊe biti sigurni i da Êe se 
policija odluËno boriti protiv svih oblika 
kriminaliteta. m

Mirjana KULA©

Na policijskim info-punktovima 
kontakt-policajci su posjetitelje 
sajma pobliæe upoznavali i 
informirali o radu policije te 
sa strategijom rada Policije u 
zajednici

 Policijski sluæbenici polici jskih 
postaja u Hrvatskoj Kostajnici i Kutini, 

u sklopu projekta Policije u zajednici, 
sudjelovali su na BoæiÊnom sajmu koji 
se veÊ tradicionalno svake godine u 
prosincu odræava u tim gradovima 
SisaËko-moslavaËke æupanije.

Na polici jskim info-punktovima 
kontakt-policajci su posjetitelje sajma 
pobliæe upoznavali i informirali o radu 
policije te sa strategijom rada Policije u 

zajednici, kojom se potiËe pribliæavanje 
policije graanima te razvijanje me-
usobne komunikacije i suradnje 
graana i „njihovih policajaca“.

Graanima su dijeljeni i promidæbeni 
materijali koji se odnose na: Nacionalni 
program sigurnosti cestovnog prometa, 
prevenciju nasilja u obitelji, opasnosti 
ovisnosti, mlade i probleme odrastanja. 
Takoer su dijeljeni i promidæbeni letci 
aktualnih MUP-ovih akcija Mir i dobro i 
Manje oruæja - manje tragedija. 

 Neke letke akcije Mir i dobro policijski 
sluæbenici Policijske postaje Kutina sami 
su izradili, a njima se graane, posebno 
djecu, vrlo jasno izraæenim porukama 
i eksplicitnim fotografijama ozljeda 
æeljelo upozoriti na opasnosti uslijed 
neopreznog rukovanja pirotehniËkim 
sredstvima. 

Policija je u oba grada sa svojim info-
punktovima bila vrlo zapaæena. Zabiljeæen 
je dobar odziv i zainteresiranost graana 
za poruke koje su im se prenijele te su 
policijski sluæbenici iskoristili ovu prigodu 
i svojim graanima poæeljeli sve najbolje 
povodom predstojeÊih blagdana. m 

Iva HRANITELJ 

BoæiÊni sajam u Hrvatskoj Kostajnici i Kutini



policija16

sijeËanj • 2009. • mir • ugled • povjerenje

Trajnost urbanog æivljenja na podruËju 
danaπnjeg grada Siska prati se viπe od 
2000 godina. Sisak je jedan od rijetkih 
europskih gradova kod kojeg se uz 
kontinuitet trajanja naselja odræao i 
kontinuitet njegovog naziva. Povijest 
nam govori o nazivu Segesta, Segestica, 
iz predrimskog razdoblja, Siscia u 
vrijeme Rimskog Carstva, Siscium u 
ranom srednjem vijeku, Sissek, Sziszek, 
Sciteck, Zysek, Sziscium, Scytzyc, Zitech, 
Scyteck, Sziszak, pa sve do hrvatskog 
naziva Sisak. Davna vremena razdvajala 
su Sisak na vojni i civilni, dok je rijeka 
Kupa uvijek bila ta vidljiva granica. Kao ni 
II. svjetski, ni Domovinski rat nije zaobiπao 
Sisak, koji je Ëesto prednjaËio u svojim 
i obranama okolnih podruËja, dolazeÊi 
tako u srediπte pozornosti i simbola 
obrane teritorija Republike Hrvatske. 
Ta obrana, danas se bitno odraæava na 
aktualno stanje sigurnosti u svim PU 
u Hrvatskoj. Kao najvaæniji Ëimbenik 
mirna æivota, gospodarskog razvoja, 
napretka i nevarljivog osjeÊaja mirna 
æivota, sigurnost je prvi bedem spoticanja 
ili povjerenja policije u oËima graana. 

Stanje sigurnosti

- OpÊe stanje sigurnosti, stanje i 
kretanje kriminaliteta, stanje javnog reda NaËelnik PU sisaËko-moslavaËke Marko RaπiÊ

Sustavnim radom do boljih rezultata 

PU sisaËko-moslavaËka

i mira na podruËju Policijske uprave 
sisaËko-moslavaËke u 2008. ocjenjujem 
zadovoljavajuÊim, kaæe naËelnik PU 
sisaËko-moslavaËke Marko RaπiÊ. 
Posebno istiËem obraena kaznena djela 
iz podruËja gospodarskog kriminaliteta, 
kao πto su zlouporabe poloæaja i 
ovlasti, zlouporabe poloæaja i ovlasti u 

gospodarskom poslovanju, pronevjere 
i drugo, kojima smo znatno zahvatili i 
tamnu zonu kriminaliteta, πto je dobar 
rezultat ustrajnog rada naπih policijskih 
sluæbenika, kaæe RaπiÊ. 

UnatoË manjem broju prometnih 
nesreÊa te teπko i lakπe ozlijeenih, sa 
stanjem sigurnosti u cestovnom prometu 
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nismo zadovoljni, posebice zbog veÊeg 
broja smrtno stradalih na naπim cestama 
u odnosu na 2007., istiËe naËelnik RaπiÊ. 
Stoga RaπiÊ kaæe kako se sustavno 
apelira na sve sudionike u prometu, 
kako bi poπtivali prometne propise i 
odgovorno se ponaπali u cestovnom 
prometu. Isto tako, kaæe RaπiÊ, ujedno 
su pozivane i sve institucije koje sudjeluju 
u provedbi Nacionalnog programa 
sigurnosti cestovnog prometa. 

Ne zaobilazi nas ni 
korupcija

Policijska uprava sisaËko-moslavaËka, 
kao i sve druge uprave u Republici 
Hrvatskoj, izradila je strateπku procjenu za 
ugroze svih pojava i dogaaja od interesa 
za sigurnost graana i imovine pa tako i od 
ugroza svih vidova kriminaliteta, a meu 
inima i organiziranog kriminaliteta. Kao πto 
je i opÊe poznato organizirani kriminalitet 
je na razliËite naËine prisutan svugdje pa 
tako i na naπem podruËju - a podruËje 
djelovanja organiziranih skupina tamo je 
gdje se moæe ostvariti zarada. Kako je 
korupcija glavni instrument organiziranog 
kriminala, koji korupciju koristi infiltriranjem 
u gospodarstvo i ostale strukture, u 
sljedeÊem razdoblju ova Policijska 
uprava nastojat Êe planskim pojaËanim 
proaktivnim djelovanjem πto viπe zahvatiti 
tamnu zonu ovog kriminaliteta, a u tom 
cilju bit Êe koriπteni svi resursi s kojima se 
raspolaæe, rekao je RaπiÊ. 

Naπe podruËje nije imuno od uvezivanja 
organiziranih skupina sa skupinama 
koje djeluju u susjednim dræavama ( 
npr. u Bosni i Hercegovini, Srbiji i πire), 
a poglavito pri Ëinjenju kaznenih djela 
izbjegavanja carinskog nadzora, ilegalne 
trgovine oruæjem, narkoticima, ilegalnom 
prebacivanju osoba preko dræavne 
granice, kaæe Marko RaπiÊ. Rad po 
naznaËenoj problematici u sljedeÊoj 
godini ne smije nikako biti stihijski, 
veÊ sustavan i voen kriminalistiËko-
obavjeπtajnim informacijama, πto Êe 
rezultirati i otkrivanjem poËinitelja i 
njihovog procesuiranja, a samim time i 
do poveÊanjem stanja sigurnosti graana 
i imovine, kaæe RaπiÊ.

VijeÊima za prevenciju do veÊeg 
povjerenja graana

GovoreÊi o buduÊem radu RaπiÊ 
kaæe kako Êe se u iduÊoj godini nastojati 
opravdati povjerenje graana i zadobiti joπ 

veÊe povjerenje unaprjeujuÊi suradnju s 
tijelima lokalne uprave i samouprave 
te s drugim tijelima i institucijama, Ëije 
je djelovanje takoer vaæno za dobro 
i kvalitetno funkcioniranje sustava 
sigurnosti. Istodobno u godini pred nama 
prioritet naπeg djelovanja bit Êe borba 
protiv gospodarskog i organiziranog 
kriminaliteta, kriminaliteta droga te 
zaprjeËavanje svih vrsta krijumËarenja 
preko dræavne granice. Takoer, teæiπte 
naπeg rada bit Êe proaktivno djelovanje 
i prevencija svih oblika kriminaliteta, πto 
ukljuËuje i aktivniji rad VijeÊa za prevenciju 
koja su osnovana u svim gradovima i 
gotovo svim opÊinama ove Æupanije. 
Policijska represija bit Êe usmjerena prema 
nositeljima organiziranog kriminaliteta, ali 
i prema svima koji svojim neodgovornim 
i nesavjesnim ponaπanjem ugroæavaju 
druge na bilo koji naËin, poruËio je RaπiÊ.

Press utorkom u 10 sati

NaËelnik RaπiÊ takoer ist iËe 
dobru suradnju s novinarima, s kojima 
svakodnevno surauje glasnogovrnica 
PU sisaËko-moslavaËke Iva Hranitelj. 
Iva kaæe da posao glasnogovornika 
zahtijeva puno strpljenja i oËekivano 
poπtivanje odreenih rokova jer novinari 
do informacija o nekim dogaajima, 
posebice o onima iz Crne kronike, nastoje 
doÊi po svaku cijenu πto prije. Stoga, kaæe 
Iva, svakog utorka u 10 sati odræavamo 
konferenciju za novinare putem koje 
javnost obavjeπÊujemo o svim bitnim 
dogaanjima s podruËja naπe Uprave. 
Ukoliko se dogode neki izvanredni 
dogaaji, konferencije sazivamo s 

aktualnom temom o nekom sluËaju ili 
u vidu izjava za javnost upoznajemo 
graane s aktualnim zbivanjima, kaæe 
glasnogovornica PU sisaËko-moslavaËke 
Iva Hranitelj, koja je ujedno bila naπa 
struËna pratnja u obilasku postaja i 
podruËja sisaËke Uprave.

Mjeπovitim 
ophodnjama do 

povjerenja 
Policijska uprava sisaËko-moslavaËka 

nadzire dræavnu granicu s BiH u duæini 
od 183 km, od Ëega 50 km kopnene 
granice, a 133 km rijeËne granice. Tu je 
i 5 cestovnih graniËnih prijelaza te jedan 
prijelaz za æeljezniËki promet na kojima je 
proπle godine zabiljeæen poveÊan promet 
putnika, vozila i vlakova te poveÊan broj 
ilegalnih prelazaka osoba preko dræavne 
granice, dok se krijumËarenje roba 
smanjilo. Kao i nekoliko PU u Republici 
Hrvatskoj koje u svom nadzoru imaju 
granicu sa susjednim zemljama i u PU 
sisaËko-moslavaËkoj odnedavno su 
zapoËele zajedniËne ophodnje djelatnika 
graniËnih policja Republike Hrvatske i 
BIH. U obilasku podruËja na kojima se 
odvijaju zajedniËke ophodnje bili smo 
s naËenikom Odjela za granicu PU 
sisaËko-moslavaËke Matom FofiÊem 
i naËelnikom PP Hrvatska Kostajnica 
Jurom Kliπaninom. 

Inicijativa s naπe strane

FofiÊ kaæe da su zajedniËke ophodnje 
graniËnih policija RH i BiH prije svega 

Glasnogovornica Iva Hranitelj na press konferenciji o zapljeni marihuane
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rezultat napora hrvatske strane, s ciljem 
kvalitetnije zaπtite dræavne granice i 
stjecanja povjerenja dviju susjednih 
policija i lokalnog stanovniπtva. Mjeπovite 
ophodnje su, sukladno potpisanom 
Sporazumu, zapoËele poËetkom 
studenoga 2008. Ukupno smo imali 
dosad petnaest zajedniËkih naizmjeniËnih 
reciproËnih ophodnji pa je tako osam 
zajedniËkih ophodnji bilo na objema 
stranama dræavne granice. Imamo 
zajedniËke pjeπaËke i auto-ophodnje, 
a na podruËju od Jasenovca do Stare 
Gradiπke i ophodnje s plovilima, kaæe 
FofiÊ. Modalitet samih ophodnji je 
dolazak gostujuÊeg graniËog policajca na 
dogovoreno mjesto graniËnog prijelaza, 
odakle se s joπ dvojicom naπih graniËnih 
policajaca ophodnje upuÊuju na teren. 
Te ophodnje u pravilu traju oko osam 
sati. Dosad nije bilo nekih veÊih hvatanja 
poËinitelja, πto zapravo nismo u ovom 
poËetnom razdoblju ni oËekivali jer 
radimo na uspostavi povjerenja meu 
graanima, prevenciji krijumËarenja, 
ilegalnim prelascima dræavne granice, 
dodaje FofiÊ. Ta Êe nam iskustva svakako 
poslije koristiti u vidu operativnih podataka 
o krim. miljeu s jedne i druge strane 
graniËne crte. 

NajËeπÊe krijumËare cigarete

NajËeπÊi prekrπaji i KD-a, koja se Ëine 
krijumËarenja su raznih roba kao πto 
su: cigarete, oruæje, opojna sredstva, 
zatim ilegalna prebacivanja ljudi preko 
granice. Naπ krajnji cilj je hvatanje onih 
koji zadiru u podruËje kriminalnih radnji, 
kaæe FofiÊ. ZahvaljujuÊi zajedniËkim 
ophodnjama, zajedniËki izraujemo 
planove rada i analize postupanja, πto 
nam je i obaveza na lokalnoj i regionalnoj 
razini. Jedan od oblika konkretne suradnje 

sa strane BiH je vidljiva priprema ljudi za 
zajedniËka postupanja, πto je na svakom 
poËetku zapravo normalan tijek suradnje. 
Moram joπ jednom napomenuti kako su 
zajedniËke ophodnje dobar projekt jer 
Êe nam, prije svega, pomoÊi u uspostavi 
povjerenja dviju policija susjednih dræava, 
a preventivno Êe djelovati i na lokalno 
stanovniπtvo. Ove zajedniËke ophodnje 
nisu niπta novo za MUP jer veÊ imamo 
takav oblik suradnje sa Slovencima, a 
vjerojatno Êe se vrlo brzo takva suradnja 
uspostaviti i sa Srbijom, kaæe FofiÊ.

I po kiπi zajedno

Nakon razgovora s naËelnikom Odjela 
za granicu Matom FofiÊem, nadomak 
Tvre u Hrvatskoj Kostajnici obiπli smo 
i GraniËni prijelaz Hrvatska Kostajnica 
te se u njegovoj blizini uputili prema 
jednoj mjeπovitoj ophodnji koja je bila na 
terenu. Iako je kiπa lijevala kao iz kabla, 
to nije smetalo naπim kolegama, voi 

ophodnje za zaπtitu dræavne granice 
Æeljku IdæojtiÊu iz PP Hrvatska Kostajnica 
i Zoranu MaËinkoviÊu, u druπtvu kolege 

Æeljko IdæojtiÊ, Zoran MaËinkoviÊ i Radivoje »aniÊ u zajedniËkoj ophodnji

ZajedniËka mjeπovita ophodnja uz rijeku Unu

NaËelnik PP Hrvatska Kostajnica Jure 
Kliπanin

NaËelnik Odjela za granicu Mato FofiÊ
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iz Jedinice graniËne policije BiH Radivoju 
»aniÊu policijske postaje Dobrljin, u 
obavljanju njihova nadzora. Kolege nam 
kaæu kako im ophodnje omoguÊavaju 
bolje upoznavanje rada susjednih 
graniËnih policija te samim time i bolju 
koordinaciju rada u buduÊim zajedniËkim 
represivnim akcijama, kada sve treba 
biti dogovoreno i dobro koordinirano. 
Istodobno se nadaju da Êe nakon ovog 
kraÊeg razdoblja svakako doÊi i znaËajniji 
rezultati mjeπovitih ophodnji, kako bi se 
zapravo ispunili ciljevi rada, a samim time 
joπ viπe uËvrstila i buduÊu suradnju.

Hrvatska 
Kostajnica: velika 

nezaposlenost, 
prespora obnova

S naËelnikom PP Hrvatska Kostajnica, 
Jurom Kliπaninom razgovarali smo o 
aktualnom stanju sigurnosti, suæivota 
i ekonomske situacije u Hrvatskoj 
Kostajnici. NaËelnik nam kaæe kako 
PP Hrvatska Kostajnica ima specifiËnu 
vodenu granicu sa 48 km rijeke Une i 40 
km rijeke Save. Na savskom dijelu, koji 
je plovni put, ophodnje se vrπe brodom 
i pjeπaËkim i auto-ophodnjama, dok 
se na rijeci Uni ophodnje brodom vrπe 
na 15 km plovnog puta, a sve ostalo 
se vrπi pjeπaËkim i auto-ophodnjama. 
Ta specifiËnost rijeke Une mijenja se 
sukladno godiπnjem dobu. Tako tijekom 
ljeta, kad vodostaj Une pada, pojaËavamo 
nadzor na vodenom dijelu granice zbog 
ilegalnih prelazaka, kaæe Kliπanin te 
dodaje da su naπe ophodnje dobro 
opremljene odgovarajuÊom opremom, 
gdje dobar dio posla olakπava termovizija. 
Takav naËin rada poluËio je i dobre 
rezultate koji se odnose na otkrivanja 
krijumËarenja oruæja, cigareta i ljudi. U 
svemu tome bitna nam je protoËnost 
adekvatnih informacija, suradnja s 
policijom BiH, posebice informacije 
o mjestima i toËkama pogodnim za 
Ëinjenje kaznenih djela, a samim time 
dobru buduÊnost vidim u mjeπovitim 
ophodnjama zbog lakπeg postupanja. 

GovoreÊi o suæivotu Hrvata i Srba na 
podruËju Hrvatske Kostajnice, Kliπanin 
kaæe da je tolerancija zasada na dobroj 
razini. Odreeni dio stanovnika srpske 
nacionalnosti se vratio, gdje nemamo 
problema u oblicima izgreda kao onima koji 
se pojavljuju u Vukovaru. Viπe problema 

uoËavamo iz domene ekonomskih 
uzroka, a to je nezaposlenost, iz koje izviru 
problemi nasilja u obitelji, prekrπaji javnog 
reda i mira ili nekih drugih kaznenih djela, 
kaæe Kliπanin. Kako smo i sami mogli 
vidjeti, prolazeÊi Hrvatskom Kostajnicom 
ali i okolnim mjestima, socijalna situacija 
se poboljπava lagano, pa Ëak i presporo 
osobito kad je rijeË o otvaranju novih 
radnih mjesta te obnavljanju naselja koja 
su stradala u Domovinskom ratu, πto 
bitno utjeËe na socijalno i ekonomsko 
stanje graana.

Najbolji Ëovjekov 
prijatelj 

Za dobre rezultate u pronalasku 
opojnih droga i minsko-eksplozivnih 
sredstava u radu naπih kolega ponovno 
moramo istaknuti sluæbene policijske 
pse, koji svojim njuhom i sposobnostima 
otkrivaju sve ono za πto mnogi misle da 
Êe ostati neotkriveno. 

SkoËio u vodu za dokazima

Miroslav MikleËiÊ, vodiË sluæbenog 
psa za datekciju opojnih droga, kaæe da 
je njegov pas Kampino od studenoga 
2007. napravio nekoliko izvanrednih 
detekcija. Kampino je star dvije godine 
i dva mjeseca (trenutaËno je najmlai 
policijski pas u MUP-u), a dosad je 
detektirao nekoliko vrsta opojnih droga u 
vozilima i obiteljskim kuÊama, koje su bile 
vrlo dobro skrivene, te se pokazao kao 
vrlo dobar. Naπ kolega MikleËiÊ poznat 

je i po tome πto je proπle godine tijekom 
postupanja skoËio u rijeku za paketiÊem 
kojeg je osoba bacila nakon dolaska 
policije. Miroslav kaæe da tada nije mogao 
drugaËije reagirati nego skoËiti u vodu 
buduÊi da je osoba koja je to uËinila bila 
veÊ poznata policiji po posjedovanju 
opojnih droga, πto se ponovno potvrdilo 
i u ovom sluËaju. 

Kia i u „Mir i dobro“

Kristijan JurËiÊ, vodiË je psa Kie za 
detekciju eksploziva. Dosad je u radu 
bilo dobrih rezultata, kaæe Kristijan, pa 
posebice istiËe da je Kia u jednoj pretrazi 
pronaπla veÊi broj komada strjeljiva. ©to 
se tiËe podruËja rada, radimo trenutno na 
pronalascima vojnih i civilnih eksploziva i 
na pronalasku pirotehniËkih sredstava. 
Osim toga, kaæe Kristijan, radit Êe se 
i na protueksplozijskim pregledima 
dvorana za predstojeÊe Rukometno 
prvenstvo te na pronalasku pirotehniËkih 
sredstava u akciji „Mir i dobro“. Osim 
pretraga stanova i kuÊa, s Kiom radim 
i na pretragama dvorana i osoba na 
utakmicama sprjeËavajaÊi tako unos 
baklji i ostalih pirotehniËkih sredstava na 
stadione, kaæe Kristijan 

Sa Zakom nikuda bez brnjice

Kreπimir RupËiÊ, djelatnik Interventne 
jedinice policije je vodiË napadaËkog 
psa Zaka starog Ëetiri godine. Zak 
na postupanja ide na mjesta gdje se 
dogaaju veÊa naruπavanja javnog reda 
i mira, osiguranja skupova, utakmica. 

Miroslav MikleËiÊ, Kristijan JurËiÊ i Kreπimir RupËiÊ s psima za detekciju droga, 
eksploziva i psom za napad
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Moram napomenuti kako Zak uvijek radi s 
brnjicom, a upotreba se napadaËkih pasa 
bez brnjice smatra uporabom vatrenog 
oruæja. Kreπimir kaæe kako dosad na 
sreÊu nije bilo situacija kada bi Zak 
morao postupati bez brnjice jer je izrazito 
agresivan pas pa stoga ne Ëudi da i sama 
njegova pojava na veÊim skupovima 
ulijeva dozu straha i opreza. 

Naj policajci Siska 
za 2008. 

Temeljem Odluke Poglavarstva Grada 
Siska svake godine za Dan Grada, 4. 
lipnja, na sveËanoj sjednici uruËuju se 
nagrade s posvetom najboljem temelj-
nom i najboljem prometnom policajcu 
u gradu Sisku. Tako su ove godine 
nagradu dobili SreÊko PejnoviÊ, kontakt-
policajac Policijske postaje Sisak i 
Ivica JuranoviÊ, policijski sluæbenik za 
sigurnost cestovnog prometa Postaje 
prometne policije Sisak. 

Humanost na djelu 

Djelatnici PU sisaËko-moslavaËke 
i svih policijskih postaja kroz razne 
humanitarne akci je iskazuju svoj 
humanitarni duh i  suosjeÊanje s 
osobama u potrebi te se, u granicama 
svojih moguÊnosti, odazivaju raznim 
akcijama takvoga tipa. Tako se kroz 
redovita dobrovoljna darivanja krvi, koja 
ova Policijska uprava svake godine 
po Ëetiri puta organizira u suradnji s 
Crvenim kriæem u Sisku, tim akcijama 
uvijek odazivalo od 40 do 50 djelatnika. 
Jednako tako svake godine odazivaju 
su se apelima za novËanu pomoÊ, kako 

djelatnika ove Policijske uprave, tako i 
djelatnika drugih uprava te je u tu svrhu 
samo 2008. godine prikupljeno oko 
53.000 kuna. 

Pronaeni poËinitelji 
aktiviranja 

eksplozivnih 
naprava u Kutini 

KriminalistiËkom obradom, koju su 
proveli policijski sluæbenici PP Kutina i 
Odjela kriminalistiËke policije Policijske 
uprave sisaËko-moslavaËke, pronaena 
su, uhiÊena i privedena istraænom 
sucu dva muπkarca koja su u noÊi 15. 
studenoga 2008. u Kutini, na kiosku 
Tiska i u napuπtenom objektu gradskog 
bazena, postavila i aktivirala eksplozivne 
naprave. Nakon eksplozije osumnjiËeni 
su se udaljili s mjesta dogaaja ne 
otuivπi niπta iz kioska. Zbog poËinjenog 
kaznenog djela uniπtenja i oπteÊenja 
tue stvari od ©portskog centra Kutina, 
kao odgovorne osobe, zaprimljena 
je kaznena prijava. Temeljem naloga 
Æupanijskog suda u Sisku, izvrπene su i 
pretrage doma kod obojice osumnjiËenih, 
kojom je prilikom kod 30-godiπnjaka 
pronaena cijev puπkomitraljeza, 23 
komada puπËanog strjeljiva i jedno 
piπtoljsko strjeljivo, 2 spremnika za 
strjeljivo za automatsku puπku, lovaËka 
patrona, kubura ruËne izrade, 16 ruËno 
izraenih πtapina, crni prah nalik na barut 
te puπka M-48 sa skraÊenom cijevi, dok 
je kod 19-godiπnjaka pronaena jedna 
ampula punjena privrednim eksplozivom 

„vitezitom“ i jedna lovaËka patrona. Uz 
kaznenu prijavu zbog kaznenog djela 
nedozvoljenog posjedovanja oruæja 
i eksplozivnih tvari, protiv obojice je 
podnesen i optuæni prijedlog zbog 
poËinjenih prekrπaja iz Zakona o oruæju. 

DjeËja soba
U policijskoj postaji Kutina u kolovozu 

2008. godine jedna od sluæbenih 
prostorija kriminalistiËke policije u 
potpunosti je preureena i opremljena 
za obavljanje obavijesnih razgovora s 
djecom ærtvama kaznenih djela. Radi 
πto uspjeπnijeg prikupljanja obavijesti 
od djece i maloljetnika, a posebice 
od ærtava seksualnog iskoriπtavanja Za Zaka ne postoje nesavladive 

prepreke

i zlostavljanja, soba je opremljena 
odgovarajuÊim namjeπtajem i ostalim 
popratnim sadræajima koji su primjereni 
djeËjoj dobi (sl ikovnice, igraËke, 
edukativna pomagala, slike na zidu, 
pribor za pisanje i crtanje). Pri obavljanju 
razgovora u ovako opremljenoj sobi 
djeci se æeli pruæiti osjeÊaj sigurnost, 
kako se ne bi osjeÊala traumatizirano 
samim dolaskom u policijsku postaju. 
Razgovore s djecom u navedenoj 
prostoriji obavlja specijalizirani policijski 
sluæbenik za maloljetniËku delikvenciju 
PP Kutina.m 

 Iva HRANITELJ, Boris SADILEK
Snimio Ivica LAJTNER
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Od 1. rujna 2007., kada je 
poËela primjena novog Zakona 
o oruæju, do 31. prosinca 2008. 
u PU brodsko-posavskoj graani 
su dragovoljno predali 1 109 
komada raznih vrsta vatrenog 
oruæja, 41 276 komada raznih 
vrsta strjeljiva te 27,8 kg 
eksploziva.

Da ima savjesnih graana koji znaju 
prepoznati priliku i iskoristiti zakonsku 
moguÊnost vremenski neograniËene 
predaje oruæja bez sankcija, ukazuje na 
to dragovoljna predaja oruæja policijskim 
sluæbenicima Policijske uprave brodsko-
posavske, koja se dogodila 8. sijeËnja 
2009. oko 14.50 sati, kada je jedan 
savjesni graanin odluËio predati sljedeÊu 
koliËinu ubojitih sredstava: 1 automatsku 
puπku marke „©okac“, 1 automatsku 
puπku (rumunjske proizvodnje),  4 ruËne 
bombe (M-75),  3 bombe (ruËne izrade), 
1 ruËnu bombu (M-52), 25 komada 
strjeljiva (cal. 7,62 x 39 mm), 421 komad 
strjeljiva (cal. 7,9 mm), 8 komada okvira 
za automatsku puπku,   3 komada okvira 
za strojnicu, 3 noæa za puπke.

Valja napomenuti kako su graani, od 
1. rujna 2007. kada je poËela primjena 
novog Zakona o oruæju do 31. prosinca 
2008., dragovoljno predali 1 109 kom 
raznih vrsta vatrenog oruæja (automatsko, 
dugo/kratko, razno rasprskavajuÊe),  41 
276 kom raznih vrsta strjeljiva te 27,8 
kg eksploziva. Biljeæimo i sluËajeve 
dragovoljne predaje oruæja od strane 
Ëlanova obitelji (primjerice supruge i 
drugih) koji razmiπljaju o sigurnosti svoje 
obitelji. Oni mogu biti i uzor drugim 
nesavjesnim graanima, posebice ako se 
zna da je netko u obitelji sklon alkoholu 
ili drogama, a u kuÊi se nalazi zlo (oruæje 
na dohvat ruke). 

U razdoblju od 1. sijeËnja 2008. do 
31. prosinca 2008. temeljem policijskih 
ovlasti na podruËju ove Policijske uprave 
izuzeto je  112 kom raznih vrsta vatrenog 
oruæja (automatsko, dugo/kratko, razno 
rasprskavajuÊe), 7 882 kom raznih vrsta 
strjeljiva te 5 815 grama eksploziva. 

Prilikom policijskog postupanja vrlo Ëesto 
se po domovima pronae oruæje, nerijetko 
se radi i o cijelim arsenalima, koje vlasnici 
iz tko zna kojih razloga uporno Ëuvaju, 
ne misleÊi na vlastitu sigurnost niti na 
sigurnost svojih najmilijih. Tako je potkraj 
2008. godine na novogradiπkom podruËju 
mlai punoljetnik pomaæuÊi majci u 
ËiπÊenju zgrade u dvoriπtu obiteljske kuÊe, 
premjeπtao puπku pri Ëemu je doπlo do 
sluËajnog opaljenja i ranjavanja majke kojoj 
je pruæena lijeËniËka pomoÊ jer je zadobila 
teπke tjelesne ozljede (prostrijelne rane 
ruke). Nesavjesni otac zaboravio je da je 
ostavio navedenu puπku napunjenu (koju 
nepovlasno posjeduje) i na dohvat ostalim 
Ëlanovima svoje obitelji. 

S druge strane, u mjestu istoËno od 
Slavonskog Broda djeca su iza obiteljske 
kuÊe na poljoprivrednoj povrπini pronaπla 
odbaËena ubojita sredstva. Na sreÊu 
ta su djeca bila prisebna, odmah su 
alarmirala roditelje te su tako izbjegnute 
neæeljene posljedice.

Vezano uz odbaËena ubojita sredstva, 
u razdoblju od 1. sijeËnja do 31. prosinca 
2008. na podruËju ove Policijske uprave 

pronaeno je 235 kom raznih vrsta 
rasprskavajuÊeg vatrenog oruæja te 2 
653 kom raznih vrsta strjeljiva, koje su 
nesavjesni graani odbacili, najvjerojatnije 
misleÊi da su se tako rijeπili tog zla u 
svom domu, ne misleÊi pritom na druge 
graane, djecu (moæda i vlastitu djecu) 
koji bi mogli stradati.

Sukladno zakonskim odredbama gra-
ani mogu i nadalje u neograniËenom 
vremenskom razdoblju policiji dragovoljno 
predati oruæje koje nepovlasno posjeduju, 
bez straha da Êe biti kaænjeni. Molimo 
graane da sami ne donose oruæje 
(zbog opasnosti pri transportu), veÊ da 
nas nazovu na tel. br. 92, a policijski 
sluæbenici Êe doÊi i na siguran naËin 
preuzeti oruæje. 

InaËe, u akciji “Manje oruæja - manje 
tragedija” koja se provodi na podruËju 
cijele Hrvatske od 1. rujna 2007. godine, 
graani su do 31. prosinca 2008. 
dragovoljno predali oko 23.300 komada 
vatrenog oruæja, 831.100 komada 
strjeljiva i 890 kg eksploziva. m

Kata NUJI∆
Snimio Kreπimir HODULAK

Slavonski Brod:
graanin dragovoljno predao oruæje



reportaæa 23

 mir • ugled • povjerenje • 2009 • sijeËanj

Jedan dan s maksimirskim kontakt-policajcem

Policajac 
za bliske kontakte s graanima

Danijel Kenfelja posao kontakt-policajca obavlja gotovo od prvog dana realizacije 
glasovitog projekta Policija u zajednici, dakle otprilike pet godina.
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UnatoË „debelom “ minusu na 
zagrebaËkim ulicama jedan radni dan 
proveli smo u druπtvu zagrebaËkog 
kontakt-policajca. Namjera nam je bila 
saznati kako se projekt Policija u zajednici 
odvija na terenu te koje su njegove 
prednosti, ali i problemi koji muËe naπe 
popularne „bobije“. 

Zaputili smo se tako u 4. policijsku 
postaju Maksimir gdje nas je doËekao 
srdaËan i nasmijan plavokosi mladiÊ. 
Dvadesetosmogodiπnji Danijel Kenfelja 
posao kontakt-policajca obavlja gotovo 
od prvog dana realizacije glasovitog 
projekta Policija u zajednici, dakle otprilike 
pet godina. Nakon zavrπene Policijske 
akademije doπao je u postaju Maksimir, 
gdje je proπao gotovo sve poslove u 
djelokrugu temeljne policije - bio je 
pozornik, patrolirao je gradskim ulicama 
te Ëuvao policijsku postaju:

 - Kada doeπ, radiπ sve da upoznaπ 
teren - tako je bilo prve dvije tri godine... 

»uvπi za projekt Policija u zajednici 
Danijel se dobrovoljno prijavio za posao 
kontakt-policajca, baπ kao i veÊina 
njegovih kolega iz ove policijske postaje. 
Na Policijskoj akademiji proπao je 
potrebnu obuku, a potom je dobio i svoj 
rajon kojim ordinira i dan danas. 

U razgovoru smo saznali kako 
policijska postaja Maksimir obuhvaÊa 
velik i specifiËan teren, pa tako na tom 
prostoru æivi otprilike 150 000 stanovnika, 
a proteæe se od Ivanje Reke na jugoistoku 
grada sve do podsljemenske zone, dakle 
obuhvaÊa Vidovec, Markuπevac, Jazbinu, 
Srebrnjak, Borongaj, Kvaternikov trg, 
Borovje, Folku, Kozari bok , Petruπevac, 
Struge, Resnik, a graniËi sa sedam 
policijskih postaja te se moæe reÊi da 
je jedna od veÊih postaja u Hrvatskoj. 
Postaja je podijeljena na 20 kontakt-
rajona, ali je trenutno pokriveno njih 16. 

Ekipa kontakt-policajaca ima i svoju 
koordinatoricu Ivanu Pupavac, koja nam 
je za poËetak objasnila kako funkcionira 
njezin maksimirski tim.

- Svako jutro za ovim stolom - pokazuje 
nam te nastavlja - priËamo o dnevnom 
rasporedu i prioritetima, meusobno se 
dogovaramo i suraujemo. Zatim svatko 
kreÊe na teren za svojim poslom.

Iako veÊinu vremena provodi u bazi, 
Ëesto ide s kolegama na teren, kako 
bi se upoznala s ljudima i problemima 
koji ih muËe pa smo je tako baπ 
zatekli po povratku iz Doma za starije 

i nemoÊne osobe Maksimir, gdje su 
odræali predavanje korisnicima doma o 
samozaπtitnom ponaπanju. 

O problemima i ovlastima kontakt-
policajaca kaæe: 

- Imaju sve ovlasti kao klasiËni 
policajci, ali viπe surauju s institucijama 
poput gradske uprave, komunalnim 
redarstvom, dræavnim inspektoratom 
itd. Graani nam se najviπe obraÊaju radi 
imovinsko-pravnih odnosa te remeÊenja 
javnog reda i mira. 

Problem koji ih trenutaËno najviπe 
muËi je nepokrivenost dviju πkola na 
ovom podruËju ali, kako kaæe, uskoro bi 
trebalo stiÊi i dugo oËekivano pojaËanje: 
stiæu im trojica kolega i kolegica. 

Frekventan i zahtjevan rajon

Kao πto smo se i sami imali prilike 
uvjeriti nakon osmosatnog obilaska, 
Danijelov 4. rajon za koji je zaduæen dosta 
je frekventan i zahtjevan, prije svega jer 
se tu nalaze mnogobrojne obrazovno-
odgojne ustanove kao i dvije bolnice. 
Samo kroz bolnicu Rebro, koja ima viπe 
od 2 000 zaposlenih, dnevno proe i do 
10 000 ljudi. Takoer, nalazi se tu i klinika 
Jordanovac te dvije osnovne πkole, O© 
Ivan FilipoviÊa i O© Jordanovac, kao i 
dva djeËja vrtiÊa, Mali princ i Privatni djeËji 
vrtiÊ „Jordanovac“, u sklopu samostana 
koji vode Ëasne sestre te Studentski dom 
„LaπÊina“ i dva fakulteta - Teoloπki i privatni 
Fakultet ekonomije i menadæmenta. 
Centar ovog rajona je trgiÊ Dobri dol gdje 

se nalazi par kafiÊa, frizerski salon, mjesna 
samouprava i razne trgovine. 

O svojim poËecima kontakt-policajca 
Danijel kaæe:

 - Kad sam poËeo raditi glavni je 
cilj bio upoznati sve objekte na terenu, 
duÊane, kafiÊe, πkole... Uglavnom sam 
evidentirao, tj. popisivao sve objekte, a 
potom sam poËeo upoznavati vlasnike, 
ravnatelje ustanova itd. PoËeli smo 
razmjenjivati brojeve telefona kako bismo 
ubrzali suradnju. ZahvaljujuÊi tome stvorili 
smo „arhivu” brojeva u Postaji. Npr. 
ako se tijekom noÊi dogodila pljaËka s 
oËevidom se moæe odmah zapoËeti, 
a ne mora se viπe Ëekati do jutra da bi 
se obavijestilo vlasnika. Tako se stvari 
ubrzavaju.

Ostvarili su i dobru suradnju i po-
znanstva s gradskom upravom, dræav-
nim inspektoratom i komunalnim re-
darstvom. 

 - OpÊenito, nastojimo uÊi u sve sfere 
druπtva, kako bi onda komunikacija 
bila bræa i uËinkovitija, bez raznoraznih 
dopisa i posrednika - priËa nam Danijel 
te objaπnjava na primjeru prometnih 
kvartovskih problema s kojima se Ëesto 
susreÊe, kako su prije slali razne dopise 
da bi dobili jedan prometni znak, stupiÊe 
ili pak leæeÊe policajce. Da takav dopis 
uopÊe doe na red, trebalo je proÊi 
puno vremena, u pitanju su bili i mjeseci, 
ali ova se priËa na svu sreÊu u zadnje 
vrijeme stubokom mijenja... Tako je baπ 
nedavno - kaæe - u jednoj frekventnoj 

Danijel Kenfelja i Ivana Pupavac u radnoj atmosferi
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ulici u kvartu postavljen prometni znak 
zabrane parkiranja u vrlo kratkom roku, 
πto prije baπ i nije bio sluËaj. Na temelju 
poznanstava i kontakata koje je ostvario 
bilo je dovoljno nazvati proËelnika Alana 
Ordulja iz gradskog ureda za prostorno 
ureenje i promet te mu poslati rukom 
iscrtanu prometnu situaciju kako bi se 
problem rijeπio. 

Stvari idu na bolje

O suradnji s graanima Danijel kaæe 
kako je ona uglavnom dobra i da stvari idu 
na bolje, iako Ëesto moraπ biti ne samo 
prijatelj i savjetnik i taktiËar i psiholog veÊ 
i nadasve dobar komunikolog jer su ljudi 
razliËiti: neki probleme shvaÊaju odmah 
- a neki nikad pa je znalo biti i neugodnih 
situacija, iako rijetko.

- Ja sam nekim ljudima u kvartu 
znanac, a nekima i prijatelj, kako kome, 
ali graani Êe prije meni ispriËati o nekim 
problemima, nego nekom policajcu 
kojega ne poznaju jer ga nikada do 
tada nisu vidjeli. Tijekom svakodnevnih 
neobaveznih razgovora sa stanovnicima 
na terenu neka sitnica za koju oni misle 
da je moæda beznaËajna „glupost“ - 
nama moæe pomoÊi u otkrivanju nekog 
poËinitelja ili rjeπavanju kaznenog djela. 
Tako mi na temelju saznanja na terenu 
prosljeujemo informacije kriminalistiËkoj 
policiji, koja onda na temelju njih Ëesto 
uspjeπno rjeπava niz kaznenih djela.

Danijelu se najviπe obraÊa starija 
populacija koja ima i viπe problema a 
ovaj kvart, istiËe, unatoË frekventnosti, 
relativno je miran. 

U naπoj kvartovskoj πetnji prvo smo 
obiπli parkiraliπno mjesto za invalide 
oko kojeg je nedavno izbio spor zbog 
nesporazuma trojice invalida, stanara 
iste zgrade, u Ëijem je rjeπavanju Danijel 
posredovao. Naime, Ëovjek je od grada 
traæio da mu dodijeli parkiraliπno mjesto 
za invalide, πto je on i dobio, ali nije dobio 
mjesto iskljuËivo za svoje vozilo (to se 
pravo inaËe moæe ostvariti!). Stoga su 
se na tom mjestu Ëesto parkirali i drugi 
invalidi iz zgrade, zbog Ëega je Ëovjek 
na dopunsku ploËu znaka napisao svoj 
registarski broj, ali je znao ostavljati 
ljudima i poruke kako se tu ne smiju 
parkirati - πto je prekrπaj za koji kazna 
iznosi 2000 kuna.

 - Moje je bilo samo objasniti gospodinu 
da makne te oznake ili mu inaËe moram 
napisati kaznu jer je u prekrπaju - 

objaπnjava nam Danijel te nastavlja kako 
mu je spomenuti gospodin neki dan 
obeÊao kako Êe ukloniti oznake.

No ipak, kako smo se sami imali 
prilike uvjeriti tijekom naπeg obilaska, na 
znaku joπ uvijek stoji dopunska ploËa sa 
registracijskim oznakama. Eto Danijelu 
joπ posla! Ponovno Êe morati upozoriti 
stanara. 

Klinika Jordanovac bez veÊih 
problema

SljedeÊa postaja bila je Klinika za 
pluÊne bolesti „Jordanovac“, koja ima 
oko 500 zaposlenika, a za koju Danijel 
kaæe kako ima vrlo dobre rukovoditelje pa 
je dobro ureena i organizirana cjelina te 
istiËe da nikad nije bilo veÊih problema u 
ovoj bolnici za razliku od bolnice „Rebro“. 
Na ulazu nas je doËekao srdaËni zaπtitar 
koji se rukovao s Danijelom, a potom 
su izmijenili par πaljivih „besjeda“. Uputili 
smo se u prostore bolnice i pokucali na 
vrata voditelja tehniËke sluæbe, gospodina 

Uskoro nam se pridruæila i gospoa 
Slavica ©epec, glavna sestra Klinike, koja 
niπta manje nije krila zadovoljstvo kada je 
ugledala naπeg kontakt-Danijela, kojeg 
poznaje veÊ dugi niz godina, joπ od kad 
je radila kao glavna sestra Odjela. 

- Vidite, to je davno bilo, prije mislim 
Ëetiri godine... Viπe se ne sjeÊam 
konkretno koji je problem bio u pitanju, 
ali znam da je Danijel vrlo brzo i elegantno 
rijeπio situaciju. Svi smo bili iznimno 
zadovoljni. Mi smo mali kolektiv, dobro 
se slaæemo i poπtujemo meusobno. 
Dobra je komunikacija s pacijentima, ali i 
sluæbenim osobama pa na sreÊu nema 
veÊih problema. 

Nagrada Ravnateljstva

- Za razliku od Klinike „Jordanovac“, 
u Bolnici „Rebro“, koja ima oko 2 000 
zaposlenih, na poËetku, kada je tek poËeo 
raditi - priËa nam Danijel - bilo je dosta 
problema: od niza kraa, preko provala 
u caffe-automate pa do nepropisnog 
parkiranja, koje je onemoguÊavalo prolazak 
pacijentima, ali i vozilima Hitne pomoÊi. 

Prvo je neko vrijeme snimao situaciju, a 
onda je poduzeo akciju. Najjednostavnije 
je bilo preko tadaπnjeg ravnatelja Paladina 
sazvati sastanak Uprave. Nekoliko je puta 
pokuπao doÊi do njega, ali to i nije bilo baπ 
tako jednostavno. A onda je jednog dana 
ravnatelj priπao Danijelu na obliænjem 
gradiliπtu, takoreÊi usred operacije koju 
je imao i od tada je krenula vrlo dobra 
suradnja... Za poËetak je ravnatelj na 
Danijelov prijedlog okupio sve glavne 
sestre Klinike na zajedniËkom sastanku 
te je dogovoreno da se u svaku prostoriju 
u bolnicu stavi obavijest, kako bi pacijenti 
obratili pozornost na svoje stvari. Takoer 
je dogovoreno da se po bolnici razglasi da 
je zabranjeno parkiranje na autobusnim 
stajaliπtima, na pjeπaËkim prijelazima 
i ispred ulaza u bolnicu, kako bi vozila 
Hitne pomoÊi mogla neometano prolaziti 
a pjeπaci hodati po nogostupu, a ne po 
cesti. To je pravilo vrijedilo za sve: kako 
za pacijente tako i za medicinsko osoblje. 
Uistinu, sve je poËelo dobro funkcionirati, 
a krae su se prorijedile za otprilike Ëetiri 
puta. 

Mladi Kenfelja je uspio rijeπiti i treÊi 
problem ove ustanove. Naime, uhvatio 
je lopova koji je po bolnici, ali kako se 
poslije ustanovilo i po drugim ustanovama 
na razliËitim dijelovima Zagreba, pljaËkao 
caffe-automate.

O suradnji s graanima Danijel 
Kenfelja kaæe kako je ona uglavnom 
dobra i da stvari idu na bolje, iako 
Ëesto moraπ biti ne samo prijatelj 
i savjetnik i taktiËar i psiholog veÊ 
i nadasve dobar komunikolog jer 
su ljudi razliËiti: neki probleme 
shvaÊaju odmah - a neki nikad pa 
je znalo biti i neugodnih situacija, 
iako rijetko.

Zdravka MalariÊa, koji o poznanstvu i 
dosadaπnjoj suradnji s Danijelom kaæe:

- Ovog mladiÊa poznajem od kad je 
poËeo raditi ovaj posao. Joπ se sjeÊam 
kao danas kad smo se upoznali i od tada 
imamo vrlo dobru suradnju. Nikad nije 
bilo veÊih ekscesa: tek tu i tamo sitna 
potkradanja i par provala u trgovinu 
koja nije u naπoj nadleænosti. Za jednu 
ovakvu ustanovu, na sreÊu, imamo vrlo 
malo problema ili bilo kakvih ekscesa. 
Eto, baπ smo nedavno poËeli adaptaciju 
prostora pa smo sasvim sluËajno pronaπli 
jedan novËanik u sanitarnom Ëvoru u 
cijevima iza vodokotliÊa, koji je tu bio 
skriven, zamislite, oko pet godina. Ubrzo 
smo pronaπli i zaËuenog vlasnika. 
Razmiπljamo o postavljanju video-
nadzora na najvaænijim punktovima 
bolnice. „Rebro“ je to veÊ napravilo pa 
su to i nama preporuËili.
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Ruæica Kramer, pedagoginja O© Ivan FilipoviÊ Prijateljska atmosfera u prvom razredu O© Ivana FilipoviÊa

- Bila su dvojica provalnika. Posjedovali 
smo i snimke, ali uzalud... A onda se 
nakon viπemjeseËnog rada trud ipak 
isplatio: uspjeli smo doÊi do potpunih 
podataka o poËinitelju, kojem je naknadno 
dokazano preko 40-ak kaznenih dijela. To 
me je diglo i motiviralo joπ viπe jer sam bio 
tek poËeo raditi. 

Danijel je 2004. godine, u povodu 
uspjeπnog rjeπavanja ovog kaznenog 
djela, dobio i nagradu Ravnateljstva. 

Represija u sluæbi prevencije

Nakon obilaska bolnice, zaputili smo 
se prema kvartovskom centralnom trgu 
Dobri dol, gdje smo u ulici Lukovac 

zatekli nekoliko nepropisno parkiranih 
vozila, unatoË prometnom znaku Zabrane 
zaustavljanja i parkiranja s dopunskom 
ploËom, koja oznaËava uklanjanje 
vozila „paukom“. Tako smo bili svjedoci 
represije koju je Danijel, u svrhu prevencije 
morao poduzeti. Naime, rijeË je o dosta 
prometnoj ulici u Ëijoj se blizini nalaze tri 

Danijel s prvaπiÊima u πkolskom dvoriπtu
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bolniËke ustanove, dvije osnovne πkole 
te dva djeËja vrtiÊa. Tako parkirana 
vozila usporavaju tok prometa pa Ëak 
mogu izazvati i njegov potpuni zastoj, 
πto bi moglo ugroziti æivote ljudi koji 
se moraju kolima Hitne pomoÊi æurno 
prevesti u jednu od tri okolne bolnice. 
Ljudi koji su se zatekli u prolazu sa 
smijeπkom su promatrali situaciju te 
odobravajuÊi dobacivali komentare. 
Zatekao se tu i gospodin Damir, stanovnik 
ovog kvarta sa svojim sinËiÊem te zastao 
u razgovoru s Danijelom. Potvrdio je kako 
je najveÊi problem nepropisno parkiranje, 
ali smatra kako bi trebalo malo pojaËati 
obilaske πkola i vrtiÊa u veËernjim satima. 
Kako doznajemo, nedavno je zapaljena 
πportska dvorana u jednoj od πkola, a ima 
i dosta grafita, u πto smo se i sami uvjerili 
obilazeÊi dalje kvart. 

Osim suradnje sa raznim institucijama 
i graanima, Danijel i njegovi kontakt-
kolege Ëesto zajedno poduzimaju akcije, 
odnosno, racije kako bi se suzbio πverc 
cigareta na KvatriÊu. 

Takoer sudjeluju u osiguranju utak-
mica na stadionu. 

- »uvamo privedene osobe, pro-
vjeravamo osobe koje su pod zabra-
nom te poduzimamo razliËite pratnje 
osiguranih osoba.

Kako istiËe, taj posao veÊ dugo 
obavljaju pa su dobro uigrani i isprak-
sirani.

 - Svatko od nas radi dio posla za koji je 
uvijek zaduæen, a tako organiziran posao 
ne predstavlja nam nikakav problem. 

Dobra komunikacija sa 
πkolarcima

Maksimirski bobiji od samog poËetka 
uspostavili su vrlo dobru komunikaciju 
sa πkolarcima, tim viπe jer sudjeluju 
u razliËitim akcijama i edukacijama 
preventivnog karaktera, kako predπkolske 
djece, tako i one u prvim, Ëetvrtim i πestim 
razredima osnovnih πkola. Predπkolsku 
djecu kroz igru uËe kako se ponaπati u 
prometu, dok za starije uzraste i njihove 
roditelje organiziraju razna predavanja na 
temu ovisnosti o cigaretama, alkoholu i 
drogama. Takoer djeca kontinuirano 
posjeÊuju policijsku postaju u sklopu 
projekta MAH 1, koji se provodi u suradnji 
s gradom Zagrebom i Informativnim 
centrom za prevenciju. Kako bismo 
saznali πto o projektima misli πkolsko 
osoblje zaputili smo se u O© Ivana 

FilipoviÊa. Stigli smo za vrijeme velikog 
odmora kada je djeËji æamor bio u punom 
jeku. Djeca su pozdravljala Danijela, neki 
pojedinaËno, a neki pak uglas. Tako su 
nam Nika i Sara ispriËale kako poznaju 
„striËeka policajca” jer im je priËao kako 
se ponaπati u prometu te su nam otkrile 
da im je „baπ fora“. 

Za pokoju rijeË o suradnji s Danijelom 
zamolili smo gospou Ruæicu Kramer, 
πkolsku pedagoginju. 

- Suradnja je izvrsna, a ono najbolje 
od svega jest povezivanje kvartovskog 
policajca s djecom i roditeljima, kako 
djeca ne bi imala strah od policije. Bit je 
u tome da se svome bobiju mogu obratiti 
ili poæaliti u svako doba ukoliko imaju neki 
problem, odnosno da ga doæivljavaju kao 
svog prijatelja. 

- Osnovna πkola I . FilipoviÊa ima 385 
uËenika pa tako pripada meu manje 
zagrebaËke πkole, πto je dobro - istiËe 
gospoa Kramer - jer se sve brzo sazna 
pa se i reagira na vrijeme. 

Kao najveÊi problem istiËe okupljanje 
razliËitih skupina na πkolskom igraliπtu 
koje je stalno otvoreno pa ne bi πkodilo 
pojaËati ophodnje u veËernjim satima, 
posebice tijekom vikenda.

- Baπ prije godinu dana, toËnije na 
Staru godinu - prisjeÊa se gospoa 
Kramer - ova soba u kojoj sjedimo bila 
je zapaljena jer je netko ubacio raketu, 
misleÊi da je zbornica. Ali na svu sreÊu 
jedan je susjed sve vidio pa su vatrogasci 
i policija stigli u rekordnom roku. 

SjeÊa se pedagoginja i jednog sluËaja 
provale u staru dvoranu, koja je za Ëas 
bila rijeπena baπ uz pomoÊ Danijela. Svi 
smo bili oduπevljeni - nastavlja gospoa 

Kramer te dodaje kako se ne bi æalila 
da stanje u πkoli ostane ovakvo jer za 
danaπnje prilike i nemaju baπ puno 
problema s kakvim se inaËe susreÊu 
druge πkole. 

- Naπa πkolica nije tako loπa, ali tu 
i tamo pojavi se neka grupica koja æeli 
eksperimentirati, ali smo “mali” pa brzo 
reagiramo. Za prevenciju droge iznimno 
nam je vaæna suradnja s policijom, a 
najvaænije je da djeca osjete da im je 
Danijel prijatelj - kazuje nam gospoa 
Kramer. 

Osim πto je Danijel vrlo komunikativan, 
uvjerio nas je da zna i s djecom.

- Ovo su moje frendice policajke, doπli 
smo vidjeti koliko ste nauËili…

Razveselili su se prvaπiÊi, πto Danijelu, 
πto Ëinjenici da smo ih prekinuli u 
rjeπavanju matematiËkih zadataka. 
Uskoro su ga poËeli zasipati raznim 
pitanjima, kao npr. zaπto traktor ne smije 
voziti po autoputu ili zaπto lopovi kradu, 
na πto im je Danijel strpljivo odgovarao. 

„Oæenili“ su me za dvjesto kuna 
u tren oka

Nakon ugodnog druæenja sa prva-
πiÊima opet smo se naπli na snjeænim 
maksimirskim ulicama. 

Uskoro je Danijelu priπao jedan 
gospodin te je stao objaπnjavati i ispriËavati 
se jer, kako kaæe, nije imao ljestve pa nije 
uklonio registracijske oznake sa znaka, ali 
je obeÊao kako Êe to napraviti joπ danas. 
Odmah smo shvatili kako je rijeË o sluËaju 
parkiraliπnog mjesta za invalide, kojeg 
smo veÊ spomenuli. 

U obliænjem parku u poslijepodnevnoj 
πetnji zatekli smo gospoe Vesnu i Mariju 

Vesna i Marija TomiÊ osjeÊaju se sigurnije uz svog kvartovskog policajca
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TomiÊ. Jedna od njih poæalila se Danijelu 
kako je baπ nedavno naivno nasjela na 
smicalicu dvoje mladih koji su je „oæenili“ 
za dvjesto kuna u tren oka jer su joj 
ponudili deratizaciju æohara u stanu, na 
πto je ona pristala, da bi se potom uvjerila 
kako su oni ipak bili laæni deratizatori. 
Gospoe su nam otkrile kao se osjeÊaju 
puno sigurnije od kada Danijel patrolira 
njihovim kvartom. 

Ispred obliænje zgrade zatekli smo joπ 
jedne TomiÊe. Gospoa Leda sa svojim 
kÊerkicama Matejom i Nikom vraÊala se 
iz πkole. 

- Kvartovskog policajca viam obiËno 
kad pratim djecu u πkolu. Iako ga osobno 
ne poznajem osjeÊamo se sigurnije i 
lijepo je vidjeti policajca koji se brine 
za djecu. Cure su imale i predavanja u 
πkoli, a dobile su fluorescentne prsluËiÊe, 
slikovnice i bojanke Poπtujmo znakove. 
Gospoa Leda istiËe kako nema veÊih 
problema u kvartu, ali prisjetila se jedne 
tuËnjave koja je prije dva mjeseca izbila 
malo niæe u ulici, iako ona nije niπta vidjela, 
obavijestili su je susjedi. 

Na naπ upit koliko se Ëesto susreÊe 
sa problemima obiteljskog nasilja, Danijel 
nam priËa kako ima dosta takvih dojava, 
ali na sreÊu te se situacije uvijek do 
kraja rjeπavaju jer je Obiteljski zakon 
vrlo konkretan i dobro reguliran pa 

se poËinitelji nakon obrade odmah 
procesuiraju sucu za prekrπaje. 

Bilo je teπkih, ali i smijeπnih 
situacija

Ali naæalost, priËa Danijel, bilo je i 
teπkih situacija. Naime, jednom su predali 
zahtjev za postavljanje leæeÊih policajaca 
ispred πkole, ali odgovora dugo nije bilo. 
Onda je naæalost nastradalo jedno dijete... 
i leæeÊi policajci su nakon toga osvanuli u 
roku od dva dana! 

U ovom poslu normalno je da u ko-
munikaciji s graanima iskrsnu smijeπni, 
ali i apsurdni problemi za koje se graani 
svakodnevno obraÊaju svojim bobijima. - 
Tako smo se nedavno - priËa nam Danijel- 
svi dobro nasmijali s klincima iz obliænje 
πkole koji su tijekom velikog odmora 
uznemirivali stanare u zgradama jer su 
zvonili po vratima, a zatim bi bjeæali. Onda 
je “vesela grupica” jednog dana zaglavila 
u liftu pa su bili prisiljeni zvati vatrogasce. 
Kada su iziπli iz lifta, svi stanari veÊ su bili 
na hodnicima…

Zaguπenost predmetima - 
najveÊi problem

Nakon povratka u policijsku posta-
ju zatekli smo gospodina Marija Za-
jeca, pomoÊnika naËelnika za ustroj 

i organizaciju pa smo u ugodnom 
razgovoru saznali kako su maksimirski 
bobiji i humanitarno osvijeπteni te su 
u nekoliko navrata darivali djecu na 
djeËjem odjelu KliniËkog bolniËkog centra 
„Rebro“. Takoer je jedan od njih zaduæen 
za organiziranje dobrovoljnog davanja krvi 
u Petrovoj bolnici. 

Po rijeËima gospodina Zajeca, najveÊi 
je problem u radu kontakt-policajaca 
zaguπenost predmetima, πto im onda 
ostavlja manje moguÊnosti i vremena 
da se posvete konkretnom poslu. Kako 
kontakt-policajci imaju klizno radno 
vrijeme, oni po potrebi i noÊu obilaze 
kvartovske ulice i objekte. 

- Kada ima potrebe za noÊni rad, 
nikad ih ne puπtam same, nego ih 
πaljem po dvoje radi njihove sigurnosti 
- priËa gospodin Zajec te istiËe kako 
je kontakt-ekipa jako dobra jer deËki 
obavljaju posao sa zadovoljstvom, a 
Ëemu u prilog ide i Ëinjenica da su se 
svi u postaji mahom dobrovoljno prijavili 
za ovaj posao. Oni rade po vlastitom 
nahoenju, a u dogovoru o prioritetima 
s njim ili koordinatoricom Ivanom, a ne 
na temelju zapovijedi πto je - nastavlja 
Zajec - prednost ove vrste posla. Takoer 
procjenjuje da bi ovo podruËje trebalo 
imati 25 kontakt-policajaca a, kako istiËe, 
na tome se i radi. 

Za kraj nam je Danijel ispriËao kako joπ 
nikada dosad nije poæalio πto je odabrao 
sluæbu kontakt-policajca jer prije dok je 
radio druge poslove, stalno je bio negdje 
u prolazu danas ovdje, a sutra veÊ ondje. 
Sada ima, kako sam kaæe, svoj teren a 
time i svoj problem. 

- Ovo po meni jedino ima smisla jer 
kada se neπto dogodi, tko Êe to rijeπiti ako 
ne ja u suradnji s graanima, kolegama 
ili raznim upravama…Nudili su mi i rad u 
kriminalistiËkoj policiji, ali ja ne bih mijenjao 
ovaj posao - ovo je zakon!

Nakon osmosatnog druæenja s Da-
nijelom uvjerili smo se da ova sluæba nije 
ni malo lagana jer obuhvaÊa niz djelatnosti 
kao πto su predavanja, papirologija, 
ophodnja, promet, skupljanje informacija 
na terenu, a zatim po potrebi i njihovo 
prosljeivanje kriminalistiËkoj policiji, ali i 
stalnu komunikacija s graanima i tijelima 
javne vlasti. Stoga se ne moæemo oteti 
dojmu kako je projekt Policija u zajednici 
uistinu PUN POGODAK! m

 Marija ÆUÆUL
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR
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Angaæiranjem svih potencijala 
druπtvene zajednice na 
odreenom podruËju lokalne 
uprave veÊim dijelom se moæe 
djelovati preventivno i sprijeËiti 
moguÊe neæeljene posljedice 
πto je prepoznala gradska vlast 
grada Slunja.

Projekt je nastao kao rezultat analize 
problema i potreba na frekventnoj 
lokaciji u gradu Slunju. Cilj sastanka bio 
je zavrπetak projekta Zdravo i sigurno 
dijete, koji Êe grad Slunj ispred VijeÊa za 
prevenciju kandidirati pri uredu United 
Nations Development Programme 
(UNDP). 

Navedeni cilj proiziπao je iz analizira-
nja problema i potreba koje su nastale 
u lokalnoj zajednici, a koje su sagledali 
predstavnici grada Slunja, Policijske 
postaje Slunj, osnovne i srednje πkole 
Slunj te predstavnici djeËjeg vrtiÊa, 
a u konaËnosti govore o potrebi do-
vrπenja zapoËetog projekta asfaltiranja 
polivalentnog igraliπta i prisutne ceste i 
o potrebi stvaranja sigurnijih uvjeta na 
πkolskoj ulici i Ulici kralja Zvonimira kroz 
postavljanje odgovarajuÊih umjetnih 
izboËina i prometne signalizacije, ali i 
dodatna edukacija mladih naraπtaja 
grada Slunja u sigurnosti prometa. 

Krajem prosinca 2008. vijeÊa za 
prevenciju osnovana su u dva 
grada LiËko-senjske æupanije 

U sklopu provoenja projekta 
nacionalne strategije Policija u zajednici, 
odnosno podprojekta Organizacija 
prevencije u lokalnoj zajednici, kao 
sigurnosno-preventivna mjera u pro-

VijeÊe za prevenciju grada Slunja

Zdravo i sigurno dijete

VijeÊe za prevenciju grada Slunja, 
osnovano Odlukom o osnivanju VijeÊa 
za prevenciju na podruËju grada Slunja 
15. veljaËe 2008., na prijedlog PP Slunj i 
tijekom ove godine sastajalo se viπe puta, 
a kao jedan od najznaËajnijih rezultata bilo 
je u potpunosti rjeπavanje parkiraliπta za 
πkolsku djecu.

Uz viπe nego odliËnu suradnju gradskih 
vlasti te zalaganjem nadcestara Nikole 
©tefanca, ravnatelja Osnovne πkole Tone 
CvitkoviÊa, autobusi koji su prevozili 
πkolsku djecu u potpunosti su izmjeπteni 
sa frekventne gradske ulice na posebni 
prostor unutar πkolskog dvoriπta radi 
sigurnosti djece. 

Takoer u fazi rada VijeÊa za prevenciju 
je i uvoenje video nadzora u osnovnu i 
srednju πkolu na podruËju grada Slunja. 
Angaæiranjem svih potencijala druπtvene 
zajednice na odreenom podruËju 
lokalne uprave veÊim dijelom se moæe 

djelovati preventivno i sprijeËiti moguÊe 
neæeljene posljedice πto je prepoznala 
gradska vlast grada Slunja. 

Zamjenik naËelnika Policijske uprave 
karlovaËke Boris Kozjan zahvalio je 
gradonaËelniku Ivanu BogoviÊu, zamje-
niku Nikoli JapunËiÊu i ostalima na 
pruæenoj podrπci pri osnivanju VijeÊa 
za prevenciju grada Slunja, (najaktivnije 
VijeÊe za prevenciju na podruËju kar-
lovaËke æupanije) te zajedniËkom rje-
πavanju svih dosadaπnjih problema, gdje 
se vidi uvezanost policije i lokalne vlasti. 

Projekt Zdravo i sigurno dijete samo je 
nastavak koji pokazuje kad hoÊemo kako 
i moæemo realizirati zacrtani cilj, a nadamo 
se da Êe prijedloga za projekte biti joπ 
viπe i u buduÊnosti na dobrobit svih nas, 
gdje Êemo zajedniËkim snagama rijeπiti 
probleme graana i zajedniËki æivot uËiniti 
svima boljim i ljepπim. m

Tanja PETRI∆

VijeÊa za prevenciju
aktivnom djelovanju policije i drugih 
subjekata na mikro razini u lokalnoj 
zajednici, osnivaju se vijeÊa za prevenciju. 
Tako je u koordinaciji Policijske uprave 
liËko-senjske i Ëelnika Grada OtoËca 
29. prosinca 2008. u gradskoj vijeÊnici 
osnovano VijeÊe za prevenciju Grada 
OtoËca. Za predsjednika VijeÊa imeno-
van je gradonaËelnik Grada OtoËca 

Mario BarkoviÊ, 
za zamjenika 
predsjednika 
imenovan je 
naËe ln ik  PP 
OtoËac Mladen 
KranjËeviÊ te 
su imenovani i 
ostali Ëlanovi. 

Dana 30. prosinca 2008. na sjednici 
Gradskog vijeÊa Grada GospiÊa osnovano 
je VijeÊe za prevenciju Grada GospiÊa. 
Za predsjednika VijeÊa imenovan je 
gradonaËelnik Grada GospiÊa Milan KoliÊ, 
za zamjenika predsjednika imenovana 
je zamjenica gradonaËelnika Grada 
GospiÊa Marta GrguriÊ te je za Ëlana 
VijeÊa imenovan naËelnik PP GospiÊ 
Stjepan SabljiÊ. 

U prosincu 2008. godine ostvarena je 
koordinacija s predstavnicima gradova 
Senja i Novalje, u kojima Êe se tako-
er, na prvoj sjednici Gradskog vijeÊa 
u 2009. godini, osnovati vijeÊa za 
prevenciju. m 

Kristina MAODU©
Snimio Davor KOSTELAC
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dokumentarni film snimljen kao prilog za 
dnevnu emisiju. Film nikog od nazoËnih 
nije ostavio ravnoduπnim. Nakon fil-
ma prigodnim rijeËima nazoËnima u 
dvorani obratili su se gradonaËelnik 
Æupanje Davor MiliËeviÊ, naËelnik PU 
vukovarsko-srijemske Josip GrËanac te 
ostali uzvanici.

Preventivno djelovanje kontakt-
policije 

ObraÊajuÊi se nazoËnima naËelnik 
PU vukovarsko-srijemske rekao je kako 
je na podruËju ove PU educirano 70-tak 
policijskih sluæbenika za rad na projektu 
Policija u zajednici te iskazao nadu kako 
Êe uskoro cijelo podruËje PU biti pokriveno 
kontakt-policajcima. Nadalje, naglasio je 
kako je ovo lijep primjer djelovanja policije 

na terenu te kako je projekt Policija u 
zajednici i zapoËeo upravo na podruËju 
ove PU.

Rekao je kako ovo nije prva ovakva 
akcija, buduÊi da su osim ovakvih 
projekata na inicijativu kontakt-policije 
izgraena igraliπta za djecu u veÊini mjesta 
na podruËju naπe Policijske uprave. 
NaËelnik GrËanac takoer je naglasio 
kako je bit djelovanja kontakt-policije 
preventivno djelovanje i kako je u tijeku 
formiranje vijeÊa za komunalnu prevenciju 
za podruËje gradova: Vinkovci, Vukovar, 
Æupanja, Ilok i Otok.

Na kraju je dodao kako je sretan πto u 
sastavu Policijske uprave kojom rukovodi 
ima takve policijske sluæbenike koji toËno 
znaju πto treba uËiniti na terenu.

 I ostali govornici istaknuli su znaËaj 
suradnje druπtvene zajednice i policije te 
pohvalili ovakve i sliËne akcije, koje su veÊ 
provedene ili Êe se provesti u buduÊnosti, 
pruæajuÊi im svoju podrπku.

Osim o provedbi ove akcije gospoa 
Irena Cajner-MraoviÊ govorila je na-
zoËnima i o knjizi VodiË za ærtve nasilja 
u obitelji, koju su napisali policijski 
sluæbenici Bono TomaπeviÊ i Nikola 

humani policajci

Dodjela kljuËeva stana obitelji Filips i tribina na temu “Prevencija nasilja u obitelji”

Novi dom za obitelj Filips u Æupanji

„Plavi aneli“ Bono TomaπeviÊ 
i Nikola KajkiÊ napisali su i objavili 
knjigu “VodiË za ærtve nasilja u 
obitelji” koja Êe svakako pomoÊi u 
suzbijanju i sprjeËavanju kaznenih 
djela i prekrπaja iz oblasti nasilja 
u obitelji.

GradonaËelnik 
Æupanje, gospodin 
Davor MiliËeviÊ i 
gospoa Marija Filips 
zajedno presijecaju 
vrpcu na ulazu u stan

Gospoa Marija Filips 
s kÊerkicama Marinom 
i Martinom na ulazu 
svog novog doma

Nikola KajkiÊ, Bono TomaπeviÊ 
i Tomislav MikloπeviÊ, policijski 
sluæbenici PP Æupanja, spasili 
obitelj gospoe Marije od 
njezina nasilnog supruga i dali 
joj novi dom

U prostorima Gradskog poglavarstva 
Æupanja 22. prosinca 2008. godine s 
poËetkom u 11 sati upriliËena je sveËana 
dodjela kljuËeva stana obitelji Marije 
Filips, majke Martine i Marine koje su 
godinu i pol dana provele u Sigurnoj 
kuÊi u Osijeku, a zbog nasilja u obitelji 
supruga gospoe Marije.

Samu akciju pomoÊi obitelji Marije 
Filips pokrenuli su policijski sluæbenici PP 
Æupanja Nikola KajkiÊ, Bono TomaπeviÊ i 
Tomislav MikloπeviÊ, kojima ovo nije prva 
takva akcija. PodsjeÊamo kako su prije 
godinu dana pokrenuli akciju izgradnje 
nove kuÊe za jednu obitelj iz Cerne u koju 
su oni i uselili takoer u vrijeme BoæiÊa.

KljuËeve stana gospoi je predao 
gradonaËelnik Æupanje Davor MiliËeviÊ, 
a tom je prigodom potpisan i ugovor 
izmeu Grada Æupanje i gospoe Filips 
o koriπtenju stana. SveËanosti su osim 
policijskih sluæbenika koji su pokrenuli 
akciju nazoËili i naËelnik PU vukovarsko-
srijemske Josip GrËanac, zamjenik 
æupana Æupanije vukovarsko-srijemske 
Æeljko Cirba, a iz Ravnateljstva policije 
Nikπa JelovËiÊ, pravobraniteljica za 
ravnopravnost spolova Gordana LukaË-
Koritnik te profesorica na zagrebaËkom 
SveuËiliπtu doc. dr. Irena Cajner-MraoviÊ 
i djelatnici sigurne kuÊe iz Osijeka.

Nakon sveËane predaje kljuËeva i 
potpisivanja ugovora obiπli su stan koji 
je obnovljen uz pomoÊ Grada Æupanje, 
Æupanije vukovarsko-srijemske te drugih 
institucija i dobrih ljudi velika srca. Nakon 
toga stan je blagoslovio æupanjski æupnik, 
a u prostorijama Kina “Mladost” prikazan 
je dokumentarni film o sluËaju obitelji 
Filips, koji je realiziran u suradnji Hrvatske 
televizije (dopisniπtva u Æupanji), Sigurne 
kuÊe Osijek i PP Æupanja. Film je realiziran 
i prikazan zahvaljujuÊi susretljivosti 
ravnatelja HRT-a Vanje SutliÊa.

Naime, novinarka HRT-a Zrinka LeπiÊ 
i snimatelj Pero BariÊ pratili su sluËaj te je 
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Blagoslov stana u nazoËnosti naËelnika PU 
vukovarsko-srijemske, gospodina Josipa GrËanca, 
gradonaËelnika Æupanje, gospodina Davora 
MiliËeviÊa, doæupana, gospodina Æeljka Cirbe, 
obitelji Filips i “plavih anela” Nikole KajkiÊa i Bone 
TomaπeviÊa

ObraÊanje naËelnika PU 
vukovarsko-srijemske, 
gospodina Josipa GrËanca na 
tribini u dvorani “Mladost” 
u Æupanji

Uvaæeni gosti na tribini u dvorani 
“Mladost” i djeca gospoe Marije Filips, 
Marina i Martina u druπtvu policijskog 
sluæbenika Nikole KajkiÊa

KajkiÊ te naglasila kako je rijeË o djelu 
koje Êe svakako pomoÊi u suzbijanju i 
sprjeËavanju kaznenih djela i prekrπaja iz 
oblasti nasilja u obitelji.

Na kraju, nazoËnima se u ime poli-
cijskih sluæbenika obratio i pokretaË i 
inicijator akcije policijski sluæbenik Nikola 
KajkiÊ, koji je zahvalio svima na pruæenoj 

potpori i pomoÊi: rukovodstvu Policijske 
uprave, Æupaniji, Gradu Æupanji i drugim 
institucijama i pojedincima πiroka srca. Svi 
su oni omoguÊili da se akcija realizira jer 
bez djelovanja svih - ne bi bila dovedena 
do sretnog zavrπetka.

UruËeni su takoer i prigodni pokloni: 
buket cvijeÊa i zlatovez gospoi Ireni 

humani policajci

Cajner-MaroviÊ, Gordani LukaË-Koritnik 
i ravnateljici Sigurne kuÊe iz Osijeka.

SveËanost je svojim nastupom uve-
liËao mjeπoviti pjevaËki zbog Kulturno-
umjetniËke udruge Kristal-Sladorana iz 
Æupanje izvedbom prigodnih boæiÊnih 
pjesama. m 

Krunoslav ÆGELA

Policijski sluæbenici PU karlovaËke na Badnjak darivali 
djecu Sluæbe za djeËje bolesti OpÊe bolnice Karlovac

U jednom od najljepπih razdoblja, u vrijeme DoπaπÊa, kada svi 
s nestrpljenjem iπËekujemo nadolazeÊi blagdan Kristova roe-
nja, Policijska uprava karlovaËka 
organizirala je akciju pod nazivom 
“Darujmo osmjeh djetetu“ na 
temelju dobrovoljnih priloga i to 
prema vlastitim moguÊnostima 
i osobnom nahoenju djelatnika 
policije, a u humane svrhe: za 
kupnju prigodnog poklona OpÊoj 
bolnici Karlovac - Sluæba za 
djeËje bolesti.

Prikupljeno je ukupno 9.640 
kuna. U koordinaciji s bolnicom 
donijeta je odluka da se OpÊoj 
bolnici Karlovac - Sluæbi za djeËje 
bolesti kupi osobno raËunalo 
PC HP DX2400, s laserskim 
pisaËem “Lexmark E120” te 
prigodni poklon paket (druπtvene 
igre, igraËke, bojanke, slikovnice, 
pribor za pisanje,...) za djecu 
na Odjelu kao i svako dijete  
(ukupno 20 paketa slatkiπa), 
koji Êe boæiÊne i novogodiπnje 
blagdane provesti na Odjelu. 

Na Badnjak, 24. prosinca 2008. u 10 sati, u prostorijama 
OpÊe bolnice Karlovac naËelnik PU karlovaËke Nenad KranjËec, 
sa suradnicima, uruËio je prigodni poklon u ime Policijske  
uprave karlovaËke ravnatelju OpÊe bolnice Karlovac g. StrikiÊu 
i zamjenici πefa DjeËjeg odjela g-i Biserki DeliÊ-Srbelj.

Zahvaljujemo djelatnicima 
Policijske postaje Duga Resa, 
Interventne jedinice policije 
Karlovac, Policijske postaje 
Ozalj, Policijskoj udruzi IPA PU 
karlovaËke, koji su dali najveÊi 
prilog kao i svima ostalima na 
nesebiËnom darivanju.

Moramo napomenuti da je 
ovom humanitarnom akcijom 
obuhvaÊeno i desetero djece s 
poremeÊajima u razvoju, devet 
sluæbenika Policijske uprave 
karlovaËke. Poklon bon od 200 
kuna svaki roditelj preuzeo je 
osobno u prostorijama policije. 
Nadamo se da Êe akcija “Da-
rujmo osmjeh djetetu“ postati 
tradicionalna te biti na ponos i 
radost πto smo nekom drugom, 
pa ujedno uËinjenim dobrim dje-
lom i sebi uljepπali blagdane. m

Tanja PETRI∆

PU karlovaËka: ‘Darujmo osmjeh djetetu’
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SudeÊi prema nagradama i 
priznanjima koje je dosad 
primio, Ivica BoæiÊ u Tenji 
punim srcem ispunjava radne 
obveze kontakt-policajca koji je 
prvenstveno prijatelj graanima 
i kojemu je svrha unaprjeenje 
sveukupne kvalitete æivota u 
lokalnoj zajednici. 

Volonterski centar „Tenja“ 5. prosinca 
je najvolonterom 2008. godine proglasio 
Ivicu BoæiÊa, tenjskog kontakt-policajaca 
iz II. PP Osijek. Laskavu titulu Ivica 
je zasluæio nesebiËnim zalaganjem u 
pomaganju mjeπtanjima Tenje, posebice 
starima, nemoÊnima i napuπtenima. 
Tenja je prigradsko naselje Osijeka u 
kojem æivi oko 8.000 stanovnika. 

Ivica je, inaËe, u sustavu Ministarstva 
unutarnjih poslova od 10. svibnja 1991. 
godine, a kontak-policajac je od samog 
poËetka provoenja projekta Policije u 
zajednici u Policijskoj upravi osjeËko-
baranjskoj, dakle od 2004. godine. 
OtpoËetka projekta radi na VII. rajonu 
Tenja gdje, sudeÊi prema nagradama 
i priznanjima koje je dosad primio, 
punim srcem ispunjava radne obveze 
kontakt-policajca, koji je prvenstveno 
prijatelj graanima i kojemu je svrha 
unaprjeenje sveukupne kvalitete æivota 
u lokalnoj zajednici. 

Kada sam Ivicu pitala Ëime je zasluæio 
biti imenovan najvolonterom godine, 
rekao je:

- Ma, samo sam radio svoj posao. 
Ljudi vjerojatno nisu navikli da netko ima 
vremena za njih i njihove probleme. VeÊ 
sam pet godina kontakt-policajac u Tenji 
i znam te ljude u duπu. Zato mi niπta nije 
teπko i volim im pomagati kada god to 
mogu - pa i izvan radnog vremena.

Isti dan, odnosno na Meunarodni 
dan volontera, Ivica BoæiÊ primio je i 
priznanje za primjer dobre prakse u 
izgradnji suradnje i zauzimanju za razvoj 
lokalne zajednice, gdje je u fokusu 
djelovanja Ëovjek u obitelji, zajednici i 
druπtvu. Priznanje mu je dodijelila Æenska 
udruga ‘’Izvor’’ iz Tenje. Dodijeljeno mu je 

Tenjski kontakt-policajac proglaπen 
najvolonterom 2008. godine

jer se ukljuËivao u niz njihovih projekata 
te pomagao ærtavama obiteljskog nasilja 
i pristupao rjeπavanju njihovih problema, 
obavjeπtavajuÊi o tome sve nadleæne 
institucije, koje su se potom takoer 
ukljuËivale kako bi pomogle ærtvama 
obiteljskog nasilja. 

Ivica se Ëesto emotivno ukljuËuje u 
probleme, zbog Ëega ih veÊinom upjeπno 
rjeπava. Tako je, primjerice, bilo i kad je 
saznao za nemoÊnog i teπko bolesnog 
starca o kojemu nitko nije brinuo. U 
suradnji s tenjskim Volonterskim centrom 
potaknuo je na reakciju zdravstvene 
djelatnike i djelatnike Centra za socijalnu 
skrb te omoguÊio nepokretnom starËiÊu, 
koji je pronaen bespomoÊan u krevetu u 
ruπevnoj kuÊi bez grijanja na temperaturi 
-5 stupnjeva, æivot dostojan Ëovjeka. 

Osim na tuæne sudbine starih mje-
πtana, Ivica je posebno osjetljiv i kad 
su u pitanju oni najmlai pa ga mjeπtani 
najËeπÊe mogu zateÊi isped osnovne 
πkole i vrtiÊa „VrapËiÊ“ i „RegoË“ u 
razgovoru s maliπanima. Odmah je 
vidljivo da je, zahvaljujuÊi njemu, djeËji 
strah od plave odore u ovom osjeËkom 
prigradskom naselju samo neki davni mit. 
A s profesorima, odgojiteljima i roditeljima 
neprekidno surauje ne samo kako bi 
pospjeπio snalaæenje djece u prometu, 
veÊ i pri provoenju raznih mjera kojima 
se nastoje prevenirati pojavni oblici 
vandalizma i vrπnjaËkog nasilja. m 

Edita ROTERBAUER
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Uæitak je posvetiti se promociji 
i prezentaciji preventivnih 
aktivnosti policije kad je “stanje 
redovno”, a dogodi li se krizna 
situacija treba reagirati kao da 
imate odigranih 100 utakmica 
za reprezentaciju

Otkako sam postao glasnogovornikom 
PU krapinsko-zagorske (u oæujku 2007. 
godine), Ëekam da netko od kolega 
napiπe i objavi neπto o naπem poslu, 
a kako to joπ nisam doËekao, odluËio 
sam neπto napisati te prenijeti kolegama 
svoje doæivljaje i impresije o tom poslu.

Prije svega æelim reÊi da sam potekao 
u struci i iz struke, da nisam novinar i da 
nikada nisam ni zamiπljao da Êu raditi 
taj posao: kompliciran i odgovoran. 
Posao u kojem je iz dana u dan iznova 
uvijek neπto novo. Koji gotovo kao da 
nikada nije zavrπio, nikad nije gotov. Da 
nisam to proπao i doæivio, nitko mi to 
ne bi mogao opisati i doËarati. Postoji 
milijun sitnica koje utjeËu na kvalitetne 
odnose s medijima. Sve je vaæno i 
niπta se ne smije prepustiti sluËaju. 
Zaπto? Zato πto je uæitak posvetiti se 
promociji i prezentaciji preventivnih 
aktivnosti policije kad je, kako se u 
naπem æargonu uobiËajeno govori, 
“stanje redovno”, a s druge strane, kad 
se dogodi krizna situacija, treba reagirati 
kao da imate odigranih 100 utakmica 
za reprezentaciju. Treba umiriti i srediti 
sustav (koji reagira obrambeno i zatvara 
se), prikupiti informacije i potom istrËati 
“na teren” pred novinare: samouvjereno, 
precizno i jednostavno (po moguÊnosti 
i pametno i smisleno). Treba pruæiti 
objavljivu informaciju, tj. obaviti posao 
koji se, kad ga obavite dobro, uopÊe ne 
spominje, a spominje se samo kad netko 
neËim nije zadovoljan!

Upravo u takvim situacijama najviπe 
se tresu noge. Kao da trenirate samo za 
tu utakmicu koja je pred vama. Sjedite 
na klupi, jedva Ëekate da istrËite, a 
ustvari se bojite da se ne spotaknete 
veÊ na prvom koraku. Pa kad sve to 
odradite, morate joπ smoÊi hrabrosti 
da se pogledate na TV-u (u poËetku 
i da se naviknete na vlastiti glas na 
radiju, na πto sam u poËetku jedino i bio 

Policija i mediji

Glasnogovornik i novinari
spreman, buduÊi da mi je radio otprije 
poznat medij). 

Vratimo se na poËetak. Ukratko: 
tko je tko u ovoj priËi. Glasnogovornik 
je u biti osoba koja istupa u javnosti, 
prenosi miπljenja, poruke i stavove svoje 
organizacije. U naπoj praksi je, ustvari, 
glasnogovornik opÊenito i osoba koja 
obavlja, koja je nositelj poslova odnosa 
s javnoπÊu, πto je puno πire podruËje 
djelovanja i rada. 

Novinar je osoba koja prikuplja i 
obrauje informacije, a potom ih putem 
raznih medija odaπilje publici. ObiËno 
se dijele na novinare pisce i novinare 
urednike, a prvi joπ na reportere, 
izvjestitelje, komentatore i istraæitelje. 
Podjela ima joπ, no smatram da je za 
poËetak dovoljno toliko znati. 

SjeÊam se, kao da je bilo danas, svoje 
prve konferencije za novinare (u povodu 
imenovanja 21. oæujka 2007. godine) 
tijekom koje su mediji s oduπevljenjem 
doËekali postavljanje glasnogovornika. 
Napokon policajac samo za njih - govorili 
su. A ja sam, iskreno, tek dva mjeseca 
kasnije shvatio zaπto. Nakon upoznavanja 
posebnosti i zamki posla odnosa s 
medijima, postavljena je dijagnoza stanja i 
napravljena strategija odnosa s medijima 
prema kojoj je potom uslijedilo ureivanje, 
distribucija informacija, anketiranje medija 
te graenje poslovnih odnosa. Tek nakon 
toga poËeli smo hodati po Ëvrstom 
tlu. Moram napomenuti kako mi je bila 
znaËajna pomoÊ i podrπka naËelnika 
PU Æeljka Cujzeka i njegovo iskustvo u 
komunikaciji s novinarima. 

Uistinu Êu jednog dana moÊi reÊi da 
mi je to bio nezaboravan dio karijere - na 
koji me nitko nije pripremio! 

Sad Êe naπ Borovec rijeπiti krizu

Medij i, kao sedma sila svijeta, 
osim πto kreiraju javno miπljenje, pre-
nose informacije, a informacija je 
roba koju prodaju (mada teπko pri-
hvaÊaju tu Ëinjenicu). Naπ je odnos 
ureen i reguliran brojnom zakonskom 
regulativom. Primjerice, navest Êu 
saæeto samo nekoliko osnovnih zakona/
pravilnika: Zakon o policiji, Zakon o 
medijima, Zakon o pravu na pristup 
informacijama, Zakon o zaπtiti osobnih 

podataka, Zakon o kaznenom postupku, 
Kazneni zakon, Zakon o sudovima 
za mladeæ, Prekrπajni zakon, Zakon o 
dræavnim sluæbenicima, Zakon o tajnosti 
podataka, Zakon o USKOK-u, Zakon 
o zaπtiti prava pacijenata te Pravilnik o 
naËinu policijskog postupanja, Pravilnik o 
tajnosti sluæbenih podataka MUP-a.

»itajuÊi crnu kroniku, odnosno, 
sluπajuÊi i gledajuÊi izvjeπÊa ili reportaæe 
novinara, Ëini se kao da svi ti propisi 
ne postoje - no taj problem nadilazi 
osnovnu ideju ovo mog Ëlanka i trebao 
bi biti tema nekom drugom, ozbiljnijom 
prilikom.

Usprkos stavu novinara koji otprilike 
glasi: tko bi Ëitao/gledao/sluπao da nema 
“mesa” i podataka tj. priËe, moram reÊi 
da ponekad proËitam slovenske tiskovine 
u kojima podosta Ëlanaka u crnoj kronici 
izgleda kao policijsko priopÊenje (onakvo 
kakvo mi πaljemo medijima). I baπ mi se 
svia i Ëita takvo kakvo je. Pretpostavljam 
da je kod nas stvar loπe prakse, navike 
ili tradicije, kako bi se poveÊala tiraæa i 
prodaja te kako bi se πto viπe ispunila 
oËekivanja konzumenata, objavljivanje 
tzv. nesluæbenih informacija. Ipak, nije 
sve tako sivo. Ponekad naletim i na 
Ëlanak u naπim tiskovinama u kojem 
nisu objavljeni puni podaci o identitetu 
osoba, osobnim, obiteljskim prilikama, 
podaci iz istrage i dr. Nadam se da ipak 
kreÊe na bolje... 

ObavljajuÊi taj posao shvatio sam i da 
se ne treba skrivati od novinara. Naprotiv, 
treba iskoristiti priliku i moguÊnost da 
novinar objavi pruæenu mu informaciju 
na naËin i u vrijeme kada mi to æelimo. 
To je u kriznoj situaciji osjeÊaj ravan golu 
volejom u raπlje sa 16 metara iskosa! 
Kada krenete u taj posao shvatit Êete 
na πto sam mislio! 

Moram reÊi joπ jednu stvar: najveÊa 
pohvala i moralna satisfakcija u poslu 
mi je kad naËelnik PU kaæe: “Sad Êe 
naπ Borovec rijeπiti krizu!” Nije teπko 
zakljuËiti tko mi je uzor. U nekoliko 
minuta razgovora s njim u tekuÊim 
kriznim situacijama nauËio sam viπe 
nego u pola godine posla. Joπ da je taj 
posao viπe cijenjen i rangiran od nas 
samih… m

Robert PAVI∆ 
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Anja KostanjeveËki je stopostotni 
invalid od roenja, ima velike 
probleme s diπnim putevima, 
boluje od epilepsije, a dnevno 
preæivi oko sto epileptiËnih 
napada. Kupnjom drenaænog 
prsluka pomoÊi Êemo 
πestogodiπnjoj Anji da moæe 
disati, te joj olakπati njezin 
ionako teæak æivot. 

Humanost na djelu i pomaganje onima 
kojima je naπa pomoÊ najpotrebnija, uvijek 
je prilika za Ëinjenjem dobra. To dobro 
ovaj puta moæemo zajedniËki iskazati 
direktnom pomoÊi obitelji KostanjeveËki 
iz Zagreba. Naime, πestogodiπnja 
djevojËica Anja KostanjeveËki od roenja 
je stopostotni invalid (oduzeta sva Ëetiri 
ekstremiteta), boluje od epilepsije a 
dnevno preæivi oko 100 napada te ima 
velike probleme s diπnim putovima. 
Kako nam kaæe otac malene Anje 
Tomislav KostanjeveËki, djevojËica 
nije u stanju samostalno æivjeti veÊ je 
ovisna o danonoÊnoj roditeljevoj skrbi, 
te treba apsolutnu pomoÊ u svakoj 
situaciji (oblaËenju, hranjenju, sjedenju, 
odræavanju higijene, kupanju isl.), a uz 
sve navedeno djevojËica nema kontrolu 
glave, trupa i dosta je spastiËna. MjeseËni 
troπkovi za Anjino lijeËenje iznose oko 5 
tisuÊa kuna, u koje nisu uraËunata razno- 
-razna invalidska pomagala (invalidska 
kolica, invalidska sjedalica, invalidska 
stajalica, invalidsko pomagalo za 
kupanje, invalidska auto sjedalica), koja 
koπtaju od 7 do 20 tisuÊa kuna, ovisno 
o pomagalu i dobavljaËu. Tomislav 

kaæe da su zahvaljujuÊi predsjedniku 
Humanitarne udruge „Hulp en liefde“ iz 
Amstrdama gospodinu Hermanu Mariju 
(Hrvatu koji æivi i radi veÊ 40 godina u 
Nizozemskoj), poznatom Hrvatskom 
iluzionistu gospodinu Luki VidoviÊu, 
Zakladi MUP-a, djelatnicima Interventne 
jedinice policije i ljudima dobre volje, 
Anji nabavljena samo neka invalidska 
pomagala koja joj olakπavaju æivot. 

VeÊi dio godine provede u bolnici 
Srebrnjak

VeÊi dio godine, Anja provede u 
Bolnici Srebrnjak zbog velikih problema 
s diπnim putovima (uËestali bronhitis, 
upala pluÊa i ostala infekcija diπnih 
putova). Kod infekcija diπnih putova, 
nakuplja joj se sekret u pluÊima, oteæava 
se disanje i smanjuje koliËina kisika u krvi, 
koja je popraÊena visokom tjelesnom 
temperaturom (oko 40). Djeca s najteæim 
stupnjem tjelesnog oπteÊenja Ëesto imaju 
probleme s diπnim putovima i upravo je 
zatajene disanja u velikom broju sluËajeva 
uzrok smrti. A upravo je djevojËica Anja 
jedna od njih. Trenutno je Anja ponovo 
hospitalizirana u bolnici Srebrnjak, a 
zaprimljena je s teπkom upalom pluÊa, 
slabim dotokom kisika u krvi i visokom 
temperaturom (40).

Drenaæni prsluk smanjuje rizik od 
infekcija

Kako bi se djevojËici poboljπalo 
njezino zdravstveno stanje, potreban 

joj je drenaæni prsluk „Smart Vest“ 
ameriËkih proizvoaËa, koji se koristi kod 
respiratornih bolesti. Taj visoko frekventni 
oscilirajuÊi prsluk, pomaæe mobiliziranju 
sluzi u diπnim putovima te time poboljπava 
iskaπljavanje pluÊnog sekreta, poveÊava 
pluÊni kapacitet oboljelih i smanjuje rizik 
od infekcija. No cijena drenaænog prsluka 
od 11 tisuÊa dolara je prevelika za mali 
proraËun roditelja male Anje, (majka 
Jasmina prima naknadu od produæenog 
bolovanja a otac Tomislav naknadnu od 
bolovanja u MUP-u) i jednostavno ne 
mogu izdvojiti toliki novac. Zbog toga je 
predsjednik Humanitarne udruge „Hulp en 
Liefde“ iz Amsterdama gospodin Marijo 
Herman u suradnji s predsjednikom 
Humanitarne udruge „PomoÊ i ljubav“ iz 
Pule gospodinom Teofikom StarËeviÊem 
odluËio pokrenuti Humanitarnu akciju za 
malu Anju pod nazivom: „DARUJMO 
ANJI DA NASTAVI ÆIVJETI“.

Darujmo Anji da nastavi æivjeti

solidarnost

Kako pomoÊi?

Za pomoÊ Anji otvoren je æiro raËun 
u ZagrebaËkoj banci 2360000 - 
1000000013 poziv na broj 3113728810, 
a upravo su gospodin Herman Marijo 
i Teofik StarËeviÊ prvi donatori koji 
su uplati l i 10 tisuÊa kuna. Stoga 
vas sve ovim putem pozivamo, da 
uplatom bilo kojeg novËanog iznosa, 
pomognete u prikupljanju predvienog 
iznosa za kupovinu drenaænog prsluka 
koji bi pomogao bolesnoj djevojËici 
da nesmetano diπe, olakπavajuÊi joj 
njezin ionako teæak æivot. U ime obi-
telji KostanjeveËki unaprijed Vam se 
zahvaljujemo. m

Priredio Boris SADILEK
 Fotografije: iz obiteljskog albuma obitelji 

KostanjeveËki
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Policijska postaja Kriæevci, u 
suradnji s Udrugom invalida 
Kriæevci i Gradom Kriæevci 17., 
18. i 19. prosinca 2008. provela 
je preventivno-represivnu akciju 
pod nazivom Parkirna mjesta 
za osobe s invaliditetom prema 
nepropisno parkiranim vozilima 
na mjestima namijenjenim 
za parkiranje vozila osoba s 
invaliditetom.

Akcija Parkirna mjesta za osobe 
s invaliditetom provedena je tako da 
su tijekom 17. i 18. prosinca aktivisti 
Udruge invalida, djelatnici komunalne 
sluæbe Kriæevaca i kontakt-policajci 
Policijske postaje Kriæevci na nepropisno 
parkirana vozila stavljali prigodne letke s 
upozorenjima, a zadnjeg su dana akcije 
i sankcionirani utvreni prekrπaji.

Prije poËetka poduzimanja mjera,15. 
prosinca 2008. s poËetkom u 10.30 
sati na lokalnoj radijskoj postaji Radio 
Kriæevci u emisiji “Halo 92”, u suradnji 
s predsjednikom Udruge invalida go-

spodinom GatariÊem lokalna javnost je 
upoznata s provedbom akcije.

Na poËetku akcije je 17. prosinca 
u 9.30 sati u Kriæevcima na Trgu S.S. 
KranjËeviÊa odræana kratka tribina 
na kojoj su sudjelovali gradonaËelnik 
Kriæevaca Branko Hrg, predsjednik 
Udruge invalida Kriæevci Petar GatariÊ 
i naËelnik Policijske postaje Kriæevci 
Abel Car. Dogaaj su prenosile lokalne 
radijske postaje, a nazoËili su mu 
novinari DomaÊeg lista, Podravskog 
lista, KriæevaËkog Vjesnika i web-
portala Kriæevci.hr. Ukazano je tada 
na problem nepropisnog parkiranja na 
mjestima namijenjenim za vozila osoba 
s invaliditetom te je upozoreno kako je 
potrebno propisano oznaËavati vozilo 
parkirano na takvom mjestu, odnosno 
na vaæeÊi “znak pristupaËnosti”.

Tijekom provedbe akcije zateËeno 
je 99 vozila koje su vlasnici nepropisno 
parkirali na mjestima namijenjenim 
invalidima te su na njima ostavljeni 
prigodni letci, a zadnjeg je dana akcije 
sankcionirano 7 prekrπaja.

S Udrugom invalida dogovorena je 
daljnja suradnja te zajedniËko upoznavanje 
najteæih invalida grada Kriæevaca s njihovim 
kontakt-policajcima, kako bi neposredno 
sagledali svakodnevne probleme invalida 
te kako bi im mogli pomoÊi. U planu je 
i okrugli stol za sve policijske sluæbenike 
Policijske postaje Kriæevci na kojoj Êe 
predstavnici invalida govoriti o radu 
Udruge, neiskoriπtenim moguÊnostima 
te o dodatnim angaæmanima policijskih 
sluæbenika u rjeπavanju njihovih pro- 
blema. m

Draæen LALJEK

Parkirna mjesta za osobe s 
invaliditetom
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Razgovor: Daniela TrboviÊ, voditeljica kviza „Najslabija karika“

Æeljela bih upoznati
svog kontakt-policajca
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Poznata voditeljica kviza „Najslabija karika“ te zamalo 
finalistica i prema mnogima nesuena pobjednica „Plesa sa 
zvijezdama“, Daniela TrboviÊ, u ekskluzivnom razgovoru za naπ 
list govori o sebi, svom æivotu, svojoj prvoj knjizi, susretima i 
iskustvima s policijom. Kroz razgovor je Daniela poæeljela uæivo 
se uvjeriti u rad naπih forenziËkih ekipa pa smo joj, zahvaljujuÊi 
svekolikoj pomoÊi naËelnika Centra za forenziËka ispitivanja 
istraæivanja i vjeπtaËenja „Ivan VuËetiÊ“, Gordana MrπiÊa i 
ostalih kolega, tu æelju i ispunili. Osim toga Danijelu ne bismo 
mogli slikati u odori naπe policije koja joj je izvrsno pristajala 
da nije bilo voditelja Skladiπta odora, odjeÊe i osobne opreme 
Ivana Kosa te njegovih kolegica i kolega Slavice Dodig, Ratka 
Koprivnjaka i Nenada Skovrita. Svakako, istiËemo da se 
Danijele najviπe dojmio rad naπih kolega forenziËara i vjeπtaka 
te Muzej naoruæanja u kojem je imala jedinstvenu priliku 
vidjeti vrste naoruæanja, a od naËelnika Odjela traseoloπkih 
vjeπtaËenja Vedrana NuiÊa saznati viπe o samom rukovanju 
oruæjem te se u pucaoni uvjeriti u naËine vjeπtaËenja ispucanog 
strjeljiva. Nesuena lijeËnica - Daniela TrboviÊ dobro se snaπla 
u ulozi vjeπtaka, a poziv da doe raditi u policiju, nakon πto 
je odjenula naπu odoru, i dalje stoji od strane kolega koji su 
joj ga uputili. 

MUP: Kako je zapoËela vaπa tv karijera?

Danijela TrboviÊ: S voditeljskom karijerom krenula sam 
na legendarnoj Z3 televiziji. U to doba je joπ uvijek postojala 
shema JRT-a sa svim regionalnim republiËkim televizijama. 
Tada prvi off televizije je bila „Omladinska TV“ danaπnji „OTV“. 
Studio Z3 je bio u kineskom paviljonu ZagrebaËkog velesajma, 
gdje sam doπla poËetkom 1990. - znaËi dva mjeseca nakon 
poËetka rada. S radom sam poËela baπ kao u nekom jeftinom 
ameriËkom filmu. S frendicama sam bila u caffe baru „Fanatik“ 
u koji se tada izlazilo. Tada mi je priπao jedan mladiÊ i rekao da 
je sa Z3 i pozvao me sutra na probu, na πto sam i ja mislila: 
„Aha kak’ da ne!“ No, ipak sam bez obzira na predavanja na 
fakultetu otiπla na probu. Tamo su me naπminkali, dali nekakav 
papir u ruke, pitali znam li tko je Mirko Fodor, a ja sam rekla da 
nemam pojma i onda su mi rekli ne da sam pametna nego da 
se lijepo smijem! I tako je zapoËela moja televizijska karijera. 

MUP: Kada ste se prvi puta pojavili na malim 
ekranima?

D.  T. :  Toga se vrlo dobro sjeÊam. Prikazivala se 
humoristiËna serija „Dear John“ Ëiju sam ja drugu epizodu 
trebala najaviti, uz moju potpunu improvizaciju, πto je bilo dobro 
jer je to bila televizija na kojoj si mogao biti leæeran i priuπtiti si 
nekakve gafove. IspoËetka sam to sve doæivljavala kao dobru 
zabavu, dok nisam shvatila da nas ljudi gledaju. Tada je poËela 
velika autocenzura i trema. 

MUP: Kada ste preπli na HRT?

D. T.: Od 1. sijeËnja 1991. godine kompletna ekipa Z3 
prebacila se na TreÊi program HRT-a. Nakon kraÊe stanke 
tijekom granatiranja nastavili smo s emisijama „Hih depo“, 
„Gardijada“ te s razliËitim talk show-ovima sa zanimljivim 
gostima. Bila je to cijela ekipa: Karmela Vukov ColiÊ, Mirko 
Fodor, Blaæenka Leib, Siniπa Cmrk, Davor MeπtroviÊ, ja i dobar 
dio ekipe koja joπ dan-danas radi na HRT-u. Bili smo ekipa 

koja je potpuno drugaËije radila od tadaπnjeg naËina rada na 
televiziji. U „Hit depo-u“ sam provela najviπe vremena - viπe 
od Ëetrnaest godina. Bila je to dugovjeËna emisija uz koju su 
odrastale generacije mladih ljudi. 

MUP: S kojim ste novim projektima krenuli dalje?
D. T.: Moj prvi projekt izvan TreÊeg programa HRT, bila je 

emisija doËeka Nove 1992. godine koju je ureivala Ksenija 
UrliËiÊ, odnosno Grga, a emisija se emitirala uæivo. SjeÊam se 
da su tada joπ bila zamraËenja u gradu, Prljavci su bili glavni 
gosti, a ja sam za emisiju po propisu odjenula nekakvu malu 
crnu minicu i πtiklice (baπ onako kako mlada voditeljica mora 
zgledati). To mi je bilo vatreno krπtenje, nakon Ëega sam 
krenula voditi i festivale. Zbog toga su poËeli raËunati da nisam 
samo za rock and roll nego i za druge projekte.

Kad imate licencu, morate strogo poπtivati pravila

MUP: Kako ste zapoËeli s „Najslabijom karikom“ 
te kako dolazite do poznatih komentara kojima nakon 
svakog kruga „potiËete“ natjecatelje?

U Studiju 7 HRT-a, na snimanju „Najslabije karike”
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D. T.: Kviz je zapoËeo u proljeÊe 2004. godine. Prva 
dva mjeseca vodila ga je Nina VioliÊ, a je sam uletjela veÊ u 
jesenskim emitiranjima. „Najslabija karika“ je licenca, dakle 
idejno rjeπenje BBC-a. Kad imate licencu morate strogo 
poπtivati pravila. Njihova pravila se zovu Biblija - i to doista 
tako i jest. Pravila se odnose na poloæaj kamere, izgled mog 
pulta, izgled ploËa na kojima natjecatelji ispisuju imena, kako 
je postavljeno svjetlo, proporcije studija… Dakle, baπ na sve! A 
sve mora biti isto kod nas kao i svagdje u svijetu gdje se emitira 
taj kviz. ©to se tiËe samih pitanja, postoje ljudi koji ih piπu, 
autori pitanja, jer se po emisiji izvrti od 120 do 160 provjerenih 
pitanja, tako da baza podataka mora sadræavati nekoliko tisuÊa 
pitanja. Takoer Ëetvorica mladiÊa piπu πkakljiva pitanja, kao 
npr.: „Tko je πutljiv kao partizanski kurir“? ili „Kome se kotaË 
joπ uvijek okreÊe, a hrËak je veÊ odavno mrtav“?, koja koristim 
kao πalabahtere. Istodobno, u razgovorima i zezancijom s 
kandidatima imam potpunu slobodu. Ljudi su se veÊ navikli na 
format emisije, dok je na poËetku bilo pitanja zaπto sam tako 
bezobrazna i gruba. Joπ samo rijetki misle da sam bezobrazna 
prasica, ali to je isto kao da za nekog tko je negativac u filmu 
mislite da je i u stvarnosti takav. 

MUP: Kako se odvija snimanje kviza?

D. T. :  Kako je vrijeme novac, posebice na televiziji, 
snimamo nekoliko emisija zaredom. Odreeno vrijeme su 
tri emisije dijelile jedan studio: „Milijunaπ“, „Uzmi ili ostavi“ i 
„Najslabija karika“. Nakon tjednog snimanja jedne emisije, 
scena se mijenjala tijekom vikenda. Danas je situacija drugaËija 
jer imamo viπe studija pa viπe nemamo takav pressing na 
snimanjima te snimamo rjee - po dvije emisije na dan. Vrijeme 
snimanja emisije je dva sata i petnaest minuta, ali to ipak viπe 
traje jer ljudi moraju doÊi ranije. Natjecateljima asistenti moraju 
objasniti pravila igre, snimiti njihove komentare nakon kruga 
iz kojeg izlaze kao najslabija karika, izvjeæbati par krugova s 
pitanjima i onda se pojavljujem ja pa kreÊemo sa stvarnim 
snimanjem emisije. 

MUP: Postoje li u zadnjim krugovima meusobni 
dogovori natjecatelja?

D. T.: Da, toËno se moæe vidjeti tko se dogovara. Sve ovisi 
o ljudima kakvi su. U prvom krugu su svi uznemireni i imaju 
tremu. Doma to sve super izgleda i svi smo jako pametni. I ja 
prva isto tako kad gledam pa mislim: kak’ ne zna odgovor na 
najbanalnije pitanje ! »esto me u prvom krugu samo gledaju 
i, vjerojatno zbog treme, najbolje ni ne Ëuju pitanja pa dolazi 
do „akvarijskog sindroma“ te me doæivljavaju kao zlatnu ribicu 
koja samo otvara usta. Vjerojatno samo Ëuju otkucaje svoga 
srca. Onda kaæu samo dalje ili ako su dovoljno pribrani uspiju 
odgovoriti. Osim πto moraju dati odgovore, moraju pratiti kako 
ostali igraju jer trebaju nekoga i izbaciti, a trebaju i bankirati. 
Prva dva kruga su ukoËeni, no onda ih dalje poËinje hvatati 
umor od stajanja, napora i stresa. Kombinatorika, odnosno, 
dogovori se najviπe vide u πestom krugu kada treba nekoga 
izbacit iz igre pa se padom ljudskog poπtenja eliminiraju jaËe 
karike, koje bi nekoga mogle ugroziti svojim znanjem. »esto 
u zadnjem krugu dvoje zadnjih natjecatelja Ëujem kako se 
dogovaraju oko podjele dobitka. Ja, u principu, ne bih nikome 
niπta dala, ali to je ipak njihova interna stvar koju im nitko ne 
moæe zabraniti. 

MUP: Kako ste zaplesali u „Ples sa zvijezdama“?
D. T.: S obzirom da sam kao djevojËica joπ u Karlovcu 

plesala u baletnom studiju, nije mi bilo teπko prihvatiti „Ples 
sa zvijezdama“. Teπko je naÊi zvijezde inaËe, a joπ je teæe naÊi 
one koje znaju plesati, a i same pripreme za samu emisiju 
puno duæe traju od one gdje zvijezde pjevaju. Tijelo treba 
fiziËki pripremiti i nauËiti sve korake. A da sam imala prilike 
u Karlovcu profesionalno se baviti baletom, danas bih bila u 
mirovini, jer su balerine s 45 godina veÊ umirovljenice. U emisiji 
sam ostavila svoj trag kao najbolja plesaËica, bez obzira tko 
πto mislio o tome.

MUP: Kako ste doæivjeli ispadanje u predzadnjoj 
emisiji?

D. T. :  Da, ispala sam u predzadnjoj emisiji, unatoË 
najboljim ocjenama æirija nismo otiπli u finale. BuduÊi da sam 
πtreberski tip bilo mi je æao. Tata mi je uvijek govorio: „Milo 
samo ti poπteno radi - pa Êe ti se to isplatiti!“ Ali eto, tako je 
ispalo. Frendice su mi priËale da su im djeca plakala jer sam 
ispala, a imala sam najbolje ocjene. Pa ti sad djeci objasni 

Odora joj baπ dobro stoji … πto reÊi?!
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kako, a cijelo ih vrijeme uËimo da Êe, ako dobro uËe u πkoli 
- doÊi i uspjeh. Sad je ta teorija pala u vodu, ali rijeË je ipak 
samo o predstavi gdje postoje i glasovi gledatelja i lobiranja 
kod glasovanja. Nicolas i ja smo ispali, no pokazali smo kako 
to rade pravi plesaËi!

Htjela sam biti lijeËnica

MUP: ©to ste æeljeli postati u æivotu?

D. T.: Prvo sam htjela biti lijeËnica. OËito volim okupljati 
pacijente oko sebe. Upisala sam medicinu jer sam bila turbo-
odlikaπica od osnovne do kraja srednje πkole. Dakle, dijete 
koje je puno obeÊavalo. Upisala sam medicinu s namjerom 
da pomaæem ljudima, jer volim ljude. A onda sam shvatila da 
viπe volim sebe nego ljude. Medicini sam definitivno „ne“ rekla 
na Ëetvrtoj godini studija. Nakon toga sam se (bio je to „spas 
u zadnji Ëas“) prebacila na Viπu medicinsku gdje sam bila 
apsolvent. Danas imam joπ dva ispita na Studiju novinarstva, 
na doπkolovanju. Da sam zavrπila medicinu bila bih pedijatar 
ili psihijatar. Dakle neπto, onako, tipiËno æensko. No i danas 
radim s ljudima, a mnogi se ponaπaju kao pacijenti - ali ja znam 
s njima! ZnaËi: radim s ljudima koji misle da su zdravi pa je to 
ujedno i ostvarenje mojih medicinskih snova. 

MUP: LijeËe li ljudi koji rade u medijima neku svoju 
osobnu frustraciju?

D. T.: Sigurno je da svatko od nas tko se bavi nekim javnim 
poslom posjeduje odreenu dozu egzibicionizma. Vjerojatno 
svatko od nas voli svoju sliku na ekranu. Ja sam relativno 
kasno, s 27 godina, poËela raditi ovaj posao, za razliku od 
danaπnje djece koji taj posao poËinju raditi puno ranije. Mene ta 
zaljubljenost u svoju sliku na ekranu nije pogodila i nije ostavila 
trajnije posljedice, pa sam to zrelije podnijela. Mladog Ëovjeka 
koji krene ranije svakako to viπe pogodi, ali πto ste stariji puno 
zrelije razmiπljate. Volim ljude, komunikativna sam i sretna πto 
radim ovaj posao. Radim ono πto volim, πto danas nije uvijek 
jednostavno, kao πto nije samorazumljivo uopÊe imati posao 
- πto je danas jako bitno. Od posebnog Ugovora, koji je vezan 
za „Kariku“, stvarno pristojno æivim, ali trebam naglasiti da 
sam racionalna i skromna. Nadam se da Êu ga i dalje imati 
kad ovo objavite. 

MUP: Kako ste se odluËili napisati vaπu prvu knjigu 
„Hrvatica, majka, katolkinja i nepuπaËica“?

D. T.: Knjiga je rezultat ukoriËenih kolumni koje piπem 
od 2001. godine i izlaze u Novom listu u prilogu petkom. 
Kronoloπki, to prikaz je izabranih kolumni tijekom tih sedam 
godina u kojima opisujem svoj æivot i odrastanje moga sina 
Lovre.

MUP: Koje teme ste obraivali u kolumnama?

D. T.:  U to vrijeme kada sam poËela pisati kolumne, 
na televiziji se poËela emitirati serija Sex i grad, a kako je to 
tada bila velika fora pa su se pojavile kolumnistice Milana 
VukoviÊ- RunjiÊ, Rujana Jeger i Lucija StamaÊ. Urednici sam 
bila zanimljiva zato πto sam lice s televizije pa se na taj naËin 
htjelo vidjeti kako Daniela TrboviÊ æivi. To je trebalo biti neπto 
na tragu Sexa i grada, ali ja to nisam mogla ponuditi jer se moj 

æivot svodio na obitelj i relaciju kuÊa - posao. No uspjela sam, 
tako, iz tjedna u tjedan pisati crtice iz æivota jedne obiËne æene: 
svakodnevicu uz odrastanje djeteta i odnose s muæem, ljude 
koje sam sretala i koji su mi se uËinili zanimljivima. Uglavnom 
sam pisala o krugu svoje uæe obitelji. 

MUP: Komentari na knjigu?

D. T.: Ovih dana sam saznala da je knjiga bila meu 
dvadeset najprodavanijih domaÊih publicistiËkih izdanja 2008., 
a izaπla je tek polovinom studenoga. U Pola ure kulture bila 
sam na Sedmici tjedna u publicistici, πto je takoer fantastiËno, 
ali me onda istisnuo ameriËki predsjednik Barak Obama i vlË. 
Zlatko Sudac. 

MUP: Vaπa iskustva s policijom?
D. T.: Zbog iskustva s policijom sad shvaÊam da je vrlo 

bitno gdje æivite i tko su vam susjedi. Govorim to stoga jer su 
mi jedne lijepe nedjelje opljaËkali stan zahvaljujuÊi tome πto 
sam kljuËeve stana ostavila u bravi. No, sva sreÊa da sam 

U pucaoni, vjeπto i odluËno
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te nedjelje napravila generalku u stanu jer bi mi bilo straπno 
neugodno da su uπli i zatekli nered i praπinu - ovako mi je 
bilo manje neugodno. Tako, kad su me veÊ opljaËkali, da ne 
kaæu: „Gle kak’ je prasica neuredna“, veÊ: „To je jedna fina 
gospoa koja radi na televiziji.“ Da sam kljuË ostavila u vratima 
shvatila sam tek kad sam se vratila - jer nisam mogla uÊi u 
stan. Nakon neuspjeπne potrage za kljuËem u vozilu, zvala 
sam tada veÊ bivπeg muæa ©imu da doe s rezervnim kljuËem 
- i imala πto vidjeti u stanu. Ukrali su mi prijenosno raËunalo, 
putovnice, rezervne kljuËeve od auta, ali mi nisu napravili 
kaos. Sva sreÊa da sam usisavala podove tako da sam robu 
s poda vratila natrag u ormare. Policija je brzo doπla. Sve je 
bilo kao u filmu: izvrπili su pravi oËevid s onim metlicama pa 
sam joπ danima poslije Ëistila onaj prah sa stakla. Najviπe mi 
je bilo æao raËunala jer su mi u njemu bile neke kolumne, a 
nije bilo nikakvih filmova. Uzeli su mi i video-kameru, koju sam 
kupila od povrata poreza. Ali najteæe mi je bilo zbog kljuËeva i 
putovnica jer sam morala sve ponovno dati raditi. Ono πto te 
Ëini nesretnim i nezadovoljnim je taj osjeÊaj da je netko bio u 
tvom æivotnom prostoru, dirao ti stvari i naruπio tvoju intimu. 
To je sigurno bio ili netko iz zgrade ili je iπao kod nekoga. Zbog 
kljuËeva u bravi potvrdilo se da prilika Ëini lopova. Imam joπ 
sliËnih iskustava. Tako su mi ukrali bicikl i dva puta ratkape s 
automobila, pa sad vozim auto s karijesom. Viπe mi ne pada 
na pamet kupovat ratkape, ni plastiËne ni aluminijske. Vaπi 
kolege me zaustave u prometnim kontrolama, ali moram reÊi 
da nikad nisam puhala, a i da jesam ne bih imala problema jer 
ne vozim pod utjecajem alkohola. Tijekom kontrole vozila, kad 
je policajac traæio da mu pokaæem sav pripadajuÊi pribor, prvi 

put sam shvatila gdje se nalazi rezervna guma, jer dotad nisam 
uopÊe znala gdje je. Takoer me policija jednom zaustavila 
kada sam prebrzo vozila. Bili su blagonakloni pa su me samo 
upozorili pa od tada dosta pazim: ne ubacujem u treÊu. Osim 
toga, svog Lovru redovito vodim na Dane policije na Jarunu 
jer nam je to prilika da se slikamo na motoru s policijskom 
kapom. Ne smijem zaboraviti ni jedno posebno policijsko 
iskustvo kada sam na Brijunima gospodina Fabera vidjela u 
kupaÊim gaÊama - i to molim da se napiπe! Doduπe, vidio je i 
on mene u badiÊu, πto je doista rijetka privilegija. Sad kad ga 
vidim s kravatom, sjetim se da znam kako izgleda u gaÊama. 
Puno je skakao, a moram reÊi i da vrlo dobro pliva. 

Trebalo bi biti viπe kvartovskih policajaca

MUP: U posljednje vrijeme svjedoci smo niza 
promjena i smjena u policiji. Kako gledate na njih?

D. T.: Pa, prvo i osnovno, mislim da imamo premalo 
policajaca - Zagreb je veliki grad. U uho mi je najviπe uπla 
izjava glavnog ravnatelja Fabera u kojoj spominje kvartovske 
policajce, pa ne znam je li je to joπ uvijek aktualno ili nije. Uistinu 
bih voljela upoznati svog kontakt-policajca, ukoliko postoji. 
Danas viπe nema kvarta u kojem se ne dogaa neki koji oblik 
kriminala kao πto su krae ili preprodaja droga. Kao roditelj, 
Ëovjek mijenja nekakvu vizuru i ima drugaËije strahove, stoga 
priæeljkujem viπe temeljnih policajaca. Oni nisu ni hobotnice, ne 
mogu biti u isto vrijeme na viπe mjesta: zato ih treba biti viπe. 
Ja pripadam opÊini Treπnjevka. Kad bi bilo viπe policajaca, 
bilo bi i manje problema po kvartovima, znali bi tko πto radi, 

Daniela u Centru za forenziËka ispitivanja istraæivanja i vjeπtaËenja „Ivan VuËetiÊ“
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a i ljudi bi se sami bolje osjeÊali. Svakako bi trebalo biti viπe 
kvartovskih policajaca koji bi iπli po kuÊama, kao sveÊenici, 
predstavili se stanarima i ostavili svoj broj mobitela, kako bismo 
ih mogli nazvati ukoliko se ukaæe potreba.

MUP: ©to za vas znaËi policajac, kakav on treba biti?

D. T.: Oni koji nose bilo kakovu odoru, policijsku, vojnu ili 
lijeËniËku, ljudi su koji moraju zadovoljavati visoke kriterije. Od 
svih njih imamo velika oËekivanja. Prije svega ti ljudi moraju 
biti vrhunski profesionalci: od onog banalnog osmjeha, kad 
vas zaustavi i kaæe vam: „Dobar dan!“ Ne mora se baπ uvijek 
manekenski smjeπkati, ali mora postojati civilizirana razina 
komunikacije… pa sve do toga da treba znati svoj posao i da 
je, kad zatreba, spreman priskoËiti u pomoÊ. Ja vjerujem da 
viπe od 90 posto policajaca doista takvi i jesu. 

MUP: Mislite li da se sa sve veÊim brojem æena u 
policiji poboljπava opÊa slika policije u javnosti?

D. T.: Kaæemo li da bi se izgled policije na van poboljπao 
s veÊim brojem æena, bio bi to Ëisti seksizam, ali u svakom 
sluËaju Ëini mi se da policija viπe nije toliko zatvorena, a 
vojska joπ moæda jest. Æene policajke mnogo rjee viam od 
muπkaraca policajaca, a njihov veÊi broj u policiji neÊe unazaditi 
nego unaprijediti rad policije. U svakom poslu bitno je da 
postoji odreena ravnoteæa izmeu muπkaraca i æena. Æene 
Êe same po sebi donijeti senzibilitet koji je u tom poslu nuæan. 
Ne mislim pri tome na suknje i lijep osmjeh, veÊ na æensku 
percepciju stvari i drugaËije reakcije od reakcija muπkaraca. 
Svakako: donijet Êe nuænu dozu i pameti i zrelosti. 

MUP: Kad biste vi radili u policiji, koju biste 
djelatnost obavljali?

D. T.: Ja bih bila „CSI“. Volim forenziku. U πkoli sam 
oboæavala kemiju, fiziku i matematiku, iako sam zavrπila u 
druπtvenoj varijanti posla. Razmiπljala sam o studiju kemije, 
studirala sam medicinu, a imam i dobar æeludac. Ne padam 
u nesvijest kad vidim krv. Voljela bih biti i inspektor Rex makar 
imam samo dvije noge. Moje dijete bi bilo „Kobra“, odnosno 
jedan od presretaËa na cesti. Forenziku volim zbog mikroskopa, 
bijelih kuta, rukavica - to baπ izgleda jako znanstveno! 

MUP: ©to biste vi prvo promijenili u radu policije?

D. T.:  Na prvom bi mjestu apsolutno bila prevencija 
svih oblika loπeg ponaπanja jer, kako vidimo, razne se stvari 

dogaaju, a poslije je uvijek teπko se nositi s posljedicama. 
Sve zapravo poËinje u obitelji. Odnosi se moæda i na posve 
banalne, ali bitne stvari: od uljuenog ponaπanja, neprelaæenja 
preko zebre kad je crveno, pomaganja starijim osobama i sl. 
Sve su to stvari koje nisu oblik borbe protiv kriminala nego 
opÊe kulture i ponaπanja. Teπko je o tome danas priËati jer 
se obitelj rastaËe i nestaje kao nekakva osnovna jedinica, 
prestaje funkcionirati kako je nekad funkcionirala. Ovo me 
pitanje odmah podsjetilo na huliganska ponaπanja pa moram 
reÊi da ja u potpunosti podræavam nove zakone koji idu s 
novim represivnim mjerama. Istodobno podræavam i nove 
prometne propise. Govorim to stoga jer znam da mom 
prijatelju u Zürichu, gdje je ograniËenje 50 km na sat, neÊe 
pasti na pamet voziti bræe iako je cesta ravna i prazna. Koliko 
god to Ëudno izgledalo moglo bi se voziti bræe, a i ceste su 
bolje nego naπe, ali kad vam jednom naplate kaznu od 500 
franaka, sigurno Êete drugi put paziti. Takve koji me prestignu 
i voze ko’ ludi, obiËno sretnem na iduÊem semaforu - ispred 
sebe. Dakle, πto je napravio?! Niπta. Kod nas Êe samo 
drakonske kazne nakon odreenog vremena dovesti do 
civiliziranog ponaπanja u prometu. 

MUP: OpÊa savjest je ...

D. T.: Niska. I dosad su postojala pravila kojih se ljudi 
nisu pridræavali, ali su kazne do sad bile premale, preblage i 
presmijeπne. Na neπto kao πto je huliganstvo ne utjeËe klasiËna 
pedagogija: dignut Êu ti prst pa Êeπ se smiriti. Zato sam ja za 
radikalne metode da se konaËno one koji krπe zakon svede na 
razinu prihvatljivih normi. No, naπ sustav takoer pretpostavlja 
neko vrijeme u kojem Êe oni koje treba sankcionirati doÊi na 
red sa svojom parnicom i dobiti ono πto zasluæuju. Cijeli sustav 
πteka, a mislim da se na prvoj razini, u policiji, cijeli posao 
odrauje najbolje. Sudovi su ti koji πtekaju. Policija obavi svoj 
posao - i onda priËa stane. 

MUP: I za kraj: πto Ëovjek treba napraviti u æivotu da 
bi bio sretan?

D. T.: Pojam sreÊe se kod svakoga mijenja u nekim fazama 
æivota. Kad si srednjoπkolac sretan si da te roditelji puste da 
ostaneπ pola sata duæe vani. Kad si moje dobi, kad poËneπ 
viπe brinuti o Ëlanovima svoje obitelji, kad ulaziπ u godine kad 
sahranjujeπ roditelje, onda shvaÊaπ da je zdravlje najvaænije. 
S 20 godina zdravlje nije upitno, ali kad sagledaπ situaciju 
oko sebe i vidiπ da odlaze dragi ljudi i, kad poËinju boljeti 
ruke, noge i ostalo, onda vidiπ da je zdravlje bitno jer jedino 
zdrav moæeπ skrbiti za sebe i svoju djecu. Meni je u ovoj fazi, 
kada sam imam stan i posao, vaæno da ne povisuju kamate 
na kredite i da se Ivano BaliÊ oπiπa. O svojoj kondiciji brinem 
se uz kombinaciju yoge i pilatesa - ne bih li osposobila svoje 
stare miπiÊe, a u „Plesu sa zvijezdama“ sam od 22. rujna 
2008. do kraja prosinca s Nicolasom svakodnevno trenirala 
po dva, tri sata, tako da sam nabila odliËnu kondiciju. No, 
nakon blagdana sam, kako sam naglo poËela, isto tako 
naglo prestala plesati. Nastaviti Êu iÊi na fitnes jer za nas koji 
smo u ovom poslu, izbacivanje stresa kroz fiziËku aktivnost 
je dobrodoπlo. Brinite se o svom zdravlju - ono je najbitnije i 
najvaænije u æivotu! m

Razgovarao Boris SADILEK
Snimio Ivica LAJTNER
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Na izloæbi se svojim radovima predstavilo devetero 
zaposlenika MUP-a: Draæen BogoviÊ, Damira Fuzul, 
Valerija GolubiÊ, Snjeæana JelaviÊ, Irena JuriπiÊ, 
Ljiljana Kos, Tomislav Kuliπ, Ivana Muπtra i Darko 
TurkoviÊ

„U susret BoæiÊu“, naziv je izloæbe likovnih radova zaposlenika 
Ministarstva unutarnjih poslova otvorene u utorak, 16. prosinca 
u velikom predvorju sjediπta MUP-a u Zagrebu, Ëiju organizaciju 
potpisuje Muzej policije, njegov voditelj Æeljko JamiËiÊ uz Ljiljanu 
Klaπnja, suaotor izloæbe. 

Na prigodnoj sveËanosti, programu otvorenja u ozraËju 
BoæiÊa, boæiÊnih hrvatskih stihova i pjesama okupilo se mnoπtvo 
posjetitelja, uzvanika, dok je samu izloæbu otvorio savjetnik 
ministra unutarnjih poslova Tomislav Buterin. U svom govoru, 
pored ostaloga, Buterin je naglasio kako se prireivanjem ove i 
sliËnih izloæaba Ministarstvo unutarnjih poslova otvara i pribliæava 
svekolikoj hrvatskoj javnosti u raznim vidovima, dokazujuÊi da 
djelatnici MUP-a osim u obavljanju svojih struËnih zadaÊa imaju 
uspjeha u raznim svojim hobijima, umjetnostima, posebice 
likovnoj. 

Na izloæbi je radovima sudjelovalo devetero zaposlenika 
MUP-a: Draæen BogoviÊ, Damira Fuzul, Valerija GolubiÊ, 
Snjeæana JelaviÊ, Irena JuriπiÊ, Ljiljana Kos, Tomislav Kuliπ, 
Ivana Muπtra i Darko TurkoviÊ pridoπlih iz raznih hrvatskih 
krajeva i viπe policijskih uprava. Oku javnosti predstavili su 
tako policijski sluæbenici, sluæbenice MUP-ovih odjela svojih 
osamdesetak radova nastalih u slobodno vrijeme kao plod 
osobnog zadovoljstva, opuπtanja i bijega od nesmiljena dnevna 
æivotna ritma. Valja istaknuti kako je veÊina autorica i autora 
ljubav prema slikarstvu i ostalim vidovima umjetniËkog izriËaja 
iskazivala od ranijih dana svoga djetinjstva. Neki od njih su 
zavrπili odgovarajuÊe teËajeve usavrπavanja, dok su se poneki 
razvijali i kao samouki. Izraæajne tehnike i materijali kojima su se 
koristili za stvaranje izloæenih radova kreÊu se od ulja na platnu, 
akvarela, akrilika do olovke, tuπa i suhog pastela do zanimljivog 
slikanja na svili i staklu u takozvanoj tiffany tehnici te crtanju 

modnih crteæa u razliËitim tehnikama, a vrlo raznolike tematike 
od sakralnih od svjetovnih motiva. Sve te i druge podatke, 
pobliæe doæivjeti æivot i djelo svakog od autora posjetitelji su 
mogli pronaÊi u zanimljivom i struËnom katalogu koji je pratio 
izloæbu.

O umjetniËkom radu izlagaËa, samoj izloæbi koja je upriliËena 
u ovom blagdanskom boæiÊnom ozraËju veÊ Ëetvrti godinu za 
redom kao i o radu Muzeja policije opÊenito govorio je sam 
organizator i domaÊin Æeljko JamiËiÊ, kazavπi kako je u radu 
Muzeja policije misao vodilja predstavljanje πiroj javnosti skrivenih 
vrijednosti zaposlenika MUP-a, odnosno njihovih sklonosti 
i nadarenosti. kojemu je ovo veÊ πesta ovogodiπnja izloæba 
okupljenima. 

Prigodan program u znaku boæiÊnih nacionalnih hrvatskih, ali 
i diljem svijeta poznatih pjesama izveo je Tamburaπki orkestar 
Policijske akademije pod ravnanjem Nevenke PavlekoviÊ. 
Izloæba je za posjetitelje zatvorila svoja vrata 16. sijeËnja 2009., 
a mnogi od njih upisali su svoje pozitivne dojmove, Ëestitke kako 
izlagaËima tako i njezinim prireivaËima. m

Biserka LUKAN
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

Muzej policije povodom BoæiÊa priredio 
izloæbu likovnih radova zaposlenika MUP-a

U susret BoæiÊu

iz muzeja policije








